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Ünnepi beszédet mondott BODA ATTILA, Ráckeve Város képvi-
selõje, akinek kezdeményezésére jött létre 1910-ben a Hõsök terénél,
az Árpád híd lábánál azÖsszetartozás Emlékpark.

�Kedves egybegyûltek, emlékezõ, ünneplõ barátaim!
A köszöntés kettõssége sokaknak furcsának tûnhet. Hogyan lehet egy

sorstragédiáról emlékezve egyfajta ünnepnapot is tartani. Számomra ez a nap
a magyarság történelmében az egyik legnagyobb csapásként jelenik meg,
melynek tudjukakövetkezményeit.Másrésztünnep isezanap!Az igazi cél a
magyarokmegsemmisítése volt, deminimumamagyarság szétforgácsolása.
Ezmindmáigmeghiúsult, és a jövõben semsikerülhet senkinek.
»Amit erõ és hatalom elvesz, azt idõ és kedvezõ szerencse ismét vissza-

hozhatják. De mirõl a nemzet, félve a szenvedésektõl, önmaga lemondott,
annak visszaszerzése mindig nehéz, s mindig kétséges.«
Deák Ferenc gondolatai ma is megszívlelendõk, nem csak azért, mert a

mai napig aktuálisak ezek a sorok, hanem azért is, mert rávilágítanak tár-
sadalmunk legnagyobb nemzeti tragédiánkhoz fûzõdõ viszonyára. Sajnos
a ma emberének tudatába még mindig nem épült be kellõképpen Trianon
vesztesége, ezért nehezen kapcsolódik érzelmileg a közel 100 éve történt
eseményekhez. Sokak számára ez a nap mégmindig csak egy régmúltban
lezajlott esemény, egy olyan dátum, amely egy dicsõ
kort zárt le, amelyen már változtatni nem lehet, jobb
ha elfelejtjük. Olyan vélemények is szárnyra kaptak,
mely szerint a tragédia okozói mi magunk vagyunk, s
mint bûnös nemzet, annak következményeit vállal-
nunk kell az idõk végezetéig, még akkor is, ha ez
mértéktelen és igazságtalan.
Azonban tudnunk kell, hogy ezt csak az ellen-

ségeink gondolják így hosszú ideje, hiszen ahhoz,
hogy a trauma feldolgozatlan maradt a lelkekben,
nagyban hozzájárultak azok az évtizedek, amikor Tri-
anon említése bûntudatot ébresztett az emberekben.
Beszélni nem lehetett róla, a történelemkönyvek nem
részletezték, és generációk nõttek fel úgy, hogy nem
is hallottak róla. Megemlékezését évtizedekig tiltot-
ták. A határon túli magyar mûvészetet és tudományt
és annakmûvelõit mellõzték és nem ismerték el.
A történelmi számadatokat, tényeket bár minden évben felemlegetjük,

de nem lehet elégszer ismételni:
� azt, hogy az ország területe 325 ezer négyzetkilométerrõl 93 ezerre
csökkent;

� azt, hogy a nemesércbányáink, ásványkincseink, ezekre épülõ eszkö-
zeink, jármûveink, hadiiparunk, ipari létesítményeink, vasútvonala-
ink, közintézményeink, hatalmas, országnyi erdõink, jószágállomá-
nyunk, természet alkotta erõforrásaink nagy része oda lett.

Természetesen a legnagyobb csapás, hogy hazafiaink, magyar testvé-
reink egyharmada egyik napról a másikra idegen uralom alá került, saját
szülõföldjén kitaszítottként.
A románokon, a cseheken és a szerbeken kívül a vesztes Ausztria is

kitépett egy részt Magyarország testébõl. Erre végképp nincs józan,
indokolható, elfogadhatómagyarázat.
Még fülemben csengenek szüleim, nagyszüleim elbeszélései ezekrõl az

idõkrõl. Tanításaik, mely szerint ez a föld mindig magyar volt, és az is
marad. Eszembe jutnak azok az esték, azok a családi összejövetelek, a
nagy beszélgetések, amikor elõbb-utóbb, bár lehalkítva a hangjukat,
Nagy-Magyarország és Trianon ismindig szóba került. Ami generációnk-
ba ezzel a csillogó szemmel, suttogva elbeszélt történetekkel oltották bele
ezt a semmihez nem hasonlítható érzést, a hazaszeretetet. A mi köte-
lességünk ugyanígy továbbadni apáról fiúra, nemzedékrõl nemzedékre.

Amai történelmi valósághoz igazítva ezeket a gondolatokat, bár szívem
szerint az lenne igazságos, hogy az õsi határokat visszaállítsuk, de rövid
távon és elsõ lépésként az erdélyi autonómia kiharcolása is egyfajta komp-
romisszum, elégtétel lehetne, amit én sikerként élnékmeg.
Ráckeve olyan szerencsés helyzetben van, hogy majdnem minden

elszakított nemzetrészünkben van testvértelepülésünk. Minden évben régi
jó barátként és testvérként üdvözöljük egymást, közös
programokat szervezünk, együtt vagyunk.
Minden egyes találkozásunkkor bizonyítjuk ma-

gunknak és a nagyvilágnak, hogy bármilyen ördögi
terv a magyarok szétválasztását és ezáltali gyengítését
és megsemmisítését tûzte ki célul, ez kudarcba fulladt.
Amikor velük együtt tartjuk meg ünnepeinket, amint
együtt lépünk be a templom ajtaján és közösenmagya-
rul imádkozunk, vagy együtt megyünk ki a határba
szüretelni, télvíz idején együtt üljük a disznótort, vagy
éppen közös gasztronómiai napokat tartunk, és az este-
béd után elmeséljük életünk ügyes-bajos dolgait csalá-
dunkról és közösségünkrõl, akkor úgy érezzük, hogy a
köztünk levõ határok soha nem is léteztek, és lelkeink
soha nem távolodtak el egymástól.
Az örömünnep ebben rejlik, ebben a megbont-

hatatlan nemzetegységben, az összetartozásban,
amit e park neve is hûen tükröz.
Engedjék meg hogy pár szót szóljak ennek az Összetartozás Emlék-

parknak a születésérõl is.
2010-ben, Trianon 90. évfordulójának februárjában képviselõként elõ-

terjesztettem azt a szándékomat, hogy mivel a városunkban még nincs ezt
a napotméltató emlékhely, ezért egy ilyenmegvalósítását szorgalmaztam,
és a kivitelezését magamra vállaltam. Képviselõtársaim támogatták a ter-
vemet, és egyhangúlag meg is szavazták. Sok-sok egyeztetés és munka
után közeledett az ünnepi átadás. A testvértelepülésekrõl is itt voltak a
vendégek, akik jelképesen egy-egy maréknyi anyaföldet hoztak. Felvi-
dékrõl lukanényei, Erdélybõl csomafalvi ésDélvidékrõl székelykevei test-
véreink. Nekik külön köszönet és hála, hogy az elszakított területeken, a
sok megpróbáltatás ellenére is, a mai napig õrzik a magyarságukat. Az
avatás közeledtével kisarjadt a fû, az örökzöldek is, amik a régi határokat
jelölték, a helyükre kerültek, és a legvégén a színes virágok is kinyíltak az
ünnep napjára.
Végezetül azt kívánom mindnyájunknak, gyerekeinknek és unokáink-

nak, hogy Nagy-Magyarország hasonlóképp virágozzon fel, mint ez a kis
emlékhely annak idején�
Hiszek egy Istenben, hiszek egy hazában,
Hiszek egy isteni örök igazságban,
HiszekMagyarország feltámadásában.�

Június 4-én emlékeztünk az Összetartozás Napján
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Ráckeve Város Képviselõ-testülete 2017. jú-
nius 6-án rendkívüli nyilvános testületi ülést
tartott.

***
160/2017. (VI. 06.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete felkéri az Adóügyi Irodát, hogy a nem
ráckevei székhelyû, de Ráckevén bevételszerzõ
tevékenységet folytató vállalkozások adózását
vizsgálja felül, iparûzési adó szempontjából.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
A határozat végrehajtásában közremûködik: Ta-
kács-Orbán Éva, az adóügyi iroda vezetõje
Határidõ: 2017. szeptemberi testületi ülés

***
161/2017. (VI. 06.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete a Ráckeve, Kossuth L. u. 53 hrsz.
alatti �Magyar Állam tulajdonában álló � ingat-
lan 2017. június 9-11. közötti bérletére az elõter-
jesztés melléklete szerinti együttmûködési meg-
állapodást köt aMagyarNemzeti Vagyonkezelõ
Zrt.-vel.
2. A képviselõ-testület felhatalmazza a polgár-
mestert a megállapodás aláírására.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
A határozat végrehajtásában közremûködik:
Budai Gábor intézményvezetõ
Határidõ: 2017. június 8.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete elfogadta a 11/2017. (VI. 7.) önkor-
mányzati rendeletet a települési adóról szóló �
a 3/2017. (III. 13.) önkormányzati rendelettel
módosított � 25/2016. (X. 28.) önkormányzati
rendeletének hatályon kívül helyezésérõl. (A
rendeletet teljes terjedelmében a város honlap-
ján olvashatják. � a szerk.)

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete elfogadta a 12/2017. (VI. 7.) önkor-
mányzati rendeletet a telekadóról szóló � a
2/2017. (III. 13.), valamint a 8/2017. (IV. 28.) ön-
kormányzati rendeletekkel módosított � 24/2016.
(X. 28.) önkormányzati rendeletének hatályon kí-
vül helyezésérõl. (A rendeletet teljes terjedelmé-
ben a város honlapján olvashatják. � a szerk.)

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete 2017. júni-
us 21-én megtartotta soron következõ nyilvá-
nos és zárt testületi ülését.

***
162/2017. (VI. 21.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete a lejárt határidejû határozatok végrehaj-
tásáról szóló tájékoztatást elfogadja.

Felelõs: Szadai József polgármester
Határidõ: 2017. június 21.

***
163/2017. (VI. 21.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete elfogadja az elõzõ képviselõ-testületi
ülés óta történt fontosabb eseményekrõl szóló
polgármesteri tájékoztatót.
Felelõs: Szadai József polgármester
Határidõ: 2017. június 21.

***
164/2017. (VI. 21.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete a júniusban lezajlott ifjúsági koncer-
tet érintõ veszteség pótlásáról a szeptemberi ülé-
sen dönt. Felkéri az Ács Károly Mûvelõdési
Központ vezetõjét, hogy tegyen javaslatot ennek
finanszírozására.
2. A képviselõ-testület elfogadja a Szivárvány
Óvoda tájékoztatását a korábban engedélyezett
pedagógus álláshely finanszírozásáról.
3. A képviselõ-testület akként módosítja az
5/2017. (I. 26.) határozatát, hogy a támogatás
céljaként roma gyermekek úszótáborának költ-
ségének kifizetését jelöli meg. Felhatalmazza a
polgármestert a támogatási szerzõdés módosítá-
sának aláírására.
4. A képviselõ-testület a RomaNemzetiségiÖn-
kormányzat további kérelmét, a tehetségkutató
nap költségeihez történõ hozzájárulást nem tá-
mogatja.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
A végrehajtásban közremûködik: Budai Gábor
intézményvezetõ, BaloghKatalin aljegyzõ
Határidõ: 2., 4. pont: 2017. 06. 21.

1. pont: szeptemberi testületi ülés
3. pont: 2017. 06. 30.

***
165/2017. (VI. 21.) számú határozat
1. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-
testülete aMagyarországhelyi önkormányzatairól
szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) be-
kezdés 1. pontjában, és az épített környezet alakí-
tásáról és védelmérõl szóló 1997. évi LXXVIII.
törvény 9/B § (2) bekezdés a) pontjábanmeghatá-
rozott feladatkörébeneljárvaRáckeveVárosTele-
pülésszerkezetiTervét jelenhatározat 1-6.mellék-
leteiben foglaltak szerint állapítjameg.
2. Ráckeve Város Településszerkezeti Terve je-
len határozat mellékleteinek együttes alkalma-
zásával:
a) a szerkezeti tervlap (1. melléklet)
b) a szerkezeti terv leírása (2. melléklet)
c) a változások, beavatkozások és ütemezések
(3. melléklet)

d) a település terület-felhasználási területi mér-
lege (4. melléklet)

e) a területrendezési tervvel való összhang iga-
zolása (5. melléklet), és

f) a biológiai aktivitásérték számítás eredménye
(6. melléklet).

3. Ráckeve Város Településszerkezeti Terve az
elfogadástól számított 30. napon lép érvénybe,
ezen naptól alkalmazható.
4. Ráckeve Város Településszerkezeti Terv ér-
vénybe lépésével egyidejûleg Ráckeve Város
ÖnkormányzatKépviselõ-testületének 205/1998.
(IX. 25.) sz. képviselõ-testületi határozattal jó-
váhagyott és 248/2003. (VII. 23.) sz., illetve
101/2009. (IV. 17.) sz. képviselõ-testületi hatá-
rozattal módosított egységes szerkezetû Telepü-
lésszerkezeti Terve érvényét veszti és nemalkal-
mazható.
5. A képviselõ-testület felkéri a Polgármestert,
hogy az elfogadást követõ 15 napon belül gon-
doskodjon a településszerkezeti terv közlésérõl
és nyilvánosságáról, az elfogadott településren-
dezési eszközt küldje meg az állami fõépítészi
hatáskörben eljáró megyei kormányhivatalnak
és az eljárásban résztvevõ államigazgatási szer-
veknek, valamint a partnerségi egyeztetés sza-
bályai szerint tájékoztassa a partnereket.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
A határozat végrehajtásában közremûködik:
VargánéÁgoston Julianna fõépítész
Határidõ: folyamatos

***
166/2017. (VI. 21.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete 2017. évben is erõsíteni kívánja a
testvérvárosi kapcsolatait testvérvárosi találkozó
szervezésével, melyhez pályázati forrást kíván
igénybe venni.
2. A képviselõ-testület felkéri a polgármesteri
hivatalt, hogy az önkormányzattal szerzõdéses
kapcsolatban álló pályázatíró céggel vegye fel a
kapcsolatot az �Európa a Polgárokért� elneve-
zésû pályázati programban való részvétel érde-
kében.
3. A képviselõ-testület ügy dönt, hogy a 2. pá-
lyázati alprogramban kíván indulni, melynek
beadási határideje: 2017. szeptember 1.
4. A képviselõ-testület a program kidolgozására
és koordinálására felkéri a testvérvárosi kapcso-
latokért felelõs tanácsnokot.
5. Felkéri a polgármesteri hivatalt, hogy a pályá-
zati anyag elkészítése és benyújtása érdekében
vegye fel a kapcsolatot az InnoscopeKft.-vel.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
A határozat végrehajtásában közremûködik: dr.
Nagy Klára testvérvárosi kapcsolatokért felelõs
tanácsnok, Feketéné Kiss Zsuzsanna pályázati
referens
Határidõ: 2017. szeptember 1.

***
167/2017. (VI. 21.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
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testülete a 2013-2018. évekre szólóHelyi Esély-
egyenlõségi Program felülvizsgálatáról szóló
beszámolót elfogadja.
Felelõs:Bartal Zita jegyzõ
Ahatározat végrehajtásában közremûködik: Ba-
loghKatalin aljegyzõ
Határidõ: 2017. június 21.

***
168/2017. (VI. 21.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete az önkormányzat pénzügyi helyzeté-
rõl szóló tájékoztatást elfogadja.
2. A képviselõ-testület felkéri a Polgármesteri
Hivatalt, hogy a befolyt talajterhelési díjakat � a
jogszabálynak megfelelõen � elkülönítetten ke-
zelje és a csatorna-beruházásokra fordítsa.
Felelõs: Szadai József polgármester
Határidõ: 2017. június 21.

***
169/2017. (VI. 21.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete elfogadja a Tókert Projekt Kft.-nek a
termálfürdõ melletti parkolók üzemeltetésére,
valamint a közterület gondozására, egyéb ked-
vezményekre vonatkozó � az elõterjesztés mel-
lékletét képezõ � ajánlatát, és felkéri a kft.-t,
hogy az errõl szóló megállapodás-tervezetet
nyújtsa be a képviselõ-testület részére az alábbi
módosítások figyelembevételével:
a) az összes napijegy tekintetében hétköznap
8�12-ig 50%, a délutáni idõszakban 25% ked-
vezmény biztosítása a ráckevei lakcímmel ren-
delkezõk részére.
b) a megajánlott bruttó 150.000 Ft/hó bérleti díj
elõzetes egyeztetés alapján kerül felhasználásra,
kizárólag erre a területre vonatkozóan.
c) TAO támogatás � jogszabályban meghatáro-
zott maximális összegének � átadása a ráckevei
sport- és kulturális egyesületek részére, szintén
elõzetes egyeztetés alapján.
A képviselõ-testület felkéri a jegyzõt, hogy a
parkolási rendelet módosítását készítse elõ az-
zal, hogy a termálfürdõ melletti parkolókat (4.
zóna) kiveszi a rendelet hatálya alól.
Felelõs:Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
Határidõ: 2017. júliusi rendkívüli képviselõ-
testületi ülés

***
170/2017. (VI. 21.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete fenntartja azAngyali-sziget 4204 hrsz-ú
ingatlanára a 77/2017. (III. 23.) számú határoza-
tában meghatározott eladási árat, és kéri az in-
gatlan ezen értéken való további hirdetését.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
A határozat végrehajtásában közremûködik:
Molnár Józsefnémûszaki irodavezetõ
Határidõ: 2017. június 21. és folyamatos

***
171/2017. (VI. 21.) számú határozat

1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete a 119/2017. (V. 11.) számú határo-
zatban foglalt járdaépítési feladatokra kiírt pá-
lyázatot érvényesnek és eredményesnek nyilvá-
nítja.
2. A képviselõ-testület érvénytelennek nyilvá-
nítja a Sándoraszfalt Kft. (1141 Budapest, Szug-
ló u. 82.) pályázatát,mivel azt nema felhívásnak
megfelelõen adta be. Az Aszfaltpálya Építõ Kft.
(2141 Csömör, Határ út 056/20 hrsz.) és az
Algép-Bau Kft. (2300 Ráckeve, Péter bíró u.
18.) pályázata érvényes.
3. A képviselõ-testület a 119/2017. (V. 11.) szá-
mú határozatban foglalt járdaépítési feladatokat
a legalacsonyabb összegû ellenszolgáltatást
ajánló Algép-Bau Kft. (2300 Ráckeve, Péter bí-
ró u. 18. szám alatti) vállalkozástól rendeli meg
bruttó 8.890.000 Ft összegben.
4. A képviselõ-testület felhatalmazza az alpol-
gármestert a vállalkozói szerzõdés aláírására.
Forrás: 2017. évi költségvetés ilyen célú elõ-
irányzata
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
A határozat végrehajtásában közremûködik:
Molnár Józsefné irodavezetõ, Kovács Péterné
pénzügyi irodavezetõ
Határidõ: 2017. évben folyamatos

***
172/2017. (VI. 21.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete a 120/2017. (V. 11.) számú határo-
zatban foglalt útfelújítási feladatokra kiírt pályá-
zatot érvényesnek és eredményesnek nyilvánítja.
2. A képviselõ-testület érvénytelennek nyilvá-
nítja a Sándoraszfalt Kft. (1141 Budapest,
Szugló u. 82.) pályázatát, mivel azt nem a felhí-
vásnak megfelelõen adta be. Az Aszfaltpálya
Építõ Kft. (2141 Csömör, Határ út 056/20 hrsz.)
pályázata érvényes.
3. A képviselõ-testület a 120/2017. (V. 11.) szá-
mú határozatban foglalt útfelújítási feladato-
kat az Aszfaltpálya Építõ Kft. (2141 Csömör,
Határ út 056/20 hrsz. szám alatti) vállalkozástól
rendeli meg bruttó 15.214.600 Ft összegben.
4. A képviselõ-testület felhatalmazza az alpol-
gármestert a vállalkozói szerzõdés aláírására.
Forrás: 2017. évi költségvetés ilyen célú elõ-
irányzata
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
A határozat végrehajtásában közremûködik:
Molnár Józsefné irodavezetõ, Kovács Péterné
pénzügyi irodavezetõ
Határidõ: 2017. évben folyamatos

***
173/2017. (VI. 21.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete az önkormányzat kizárólagos tulaj-
donában lévõ Ráckeve 4963/2 hrsz-ú, út mûve-
lési ágú, 572m2 nagyságú út ingatlant kivonja az
önkormányzat törzsvagyoni körébõl, megszün-

teti annak út jellegét, egyben felkéri a jegyzõt a
változás ingatlanvagyon-kataszteri nyilvántar-
tásban történõ átvezetésére.
2. Ráckeve Város Önkormányzata értékesíti a
4963/2 hrsz-ú ingatlanát 572.000 Ft eladási áron
a CDFrucht Bt. (2300Ráckeve, Jókai u. 53.) ré-
szére, azzal a feltétellel, hogy a 4963/2 hrsz-ú in-
gatlant és a 4963/3 hrsz-ú ingatlant telek-össze-
vonással egyesíti, mivel így biztosítható a
4963/3 hrsz-ú ingatlan közterületi megközelíté-
se. Az adásvétellel kapcsolatos költségeket a ve-
võnek kell viselni.
3. A képviselõ-testület felhatalmazza a polgár-
mestert az adásvételi szerzõdés aláírására.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
A határozat végrehajtásában közremûködik:
Molnár Józsefné irodavezetõ, dr. Farooq Zahida
jogi referens
Határidõ: az adásvételi szerzõdés elkészítésére:
2017. július 15.

***
174/2017. (VI. 21.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete, mint a Felsõ-Homokhátság Vidékfej-
lesztési Egyesület tagönkormányzata, egyetért a
Felsõ-Homokhátság Vidékfejlesztési Egyesület
2017. május 17-i Közgyûlésén hozott 11./2017.
05. 17. sz. Közgyûlési határozatával � mely sze-
rint a 2014-2020 közötti EMVA mûködési idõ-
szakban az Örkényi Takarékszövetkezet által
nyújtott bankgarancia mellett Támogatási Elõ-
leg igénybevételévelmûködteti a Felsõ-Homok-
hátság Vidékfejlesztési Egyesületet, és az
50 000 000 Ft összegû hitel fedezeteként az ön-
kormányzat lakosságarányosan 5 677 219 forint
készfizetõ kezességet vállal.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
A határozat végrehajtásában közremûködik:
Kovács Péterné pénzügyi irodavezetõ
Határidõ: 2017. június 30.

***
175/2017. (VI. 21.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete a 2018. évre vonatkozó � az elõter-
jesztésben rögzített � kulturális programok ter-
vezetét elfogadja az alábbi kiegészítésekkel:
a) A Péntek Esti Korzó elnevezésû rendezvény
2018. június 15. � augusztus 3. közötti idõszak-
ban, összesen 3 alkalommal kerül megrendezés-
re. Felkéri a mûvelõdési központ igazgatóját,
hogy a rendezvény lebonyolítására civil szerve-
zetek és vállalkozások részére állítson össze pá-
lyázati kiírást.
b) Az ifjúsági koncert megszervezésére felkéri a
könyvtár igazgatóját.
c) Felkéri a kulturális intézmények vezetõit a
kulturális rendezvények költségeinek részletes
kidolgozására.
Felelõs: Szadai József polgármester
A határozat végrehajtásában közremûködik:
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Budai Gábor intézményvezetõ, Hegyi Gergely
intézményvezetõ, Jáki Réka intézményvezetõ
Határidõ: a, c) pontok: 2017. szeptemberi kép-
viselõ-testületi ülés
b) pont: 2017. június 21-tõl folyamatos a kon-
cert idõpontjáig

***
176/2017. (VI. 21.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete elfogadja a zöldhulladék-elszállítás
költségérõl szóló beszámolót.
2. A képviselõ-testület felkéri a RÁVÜSZ Kft.
ügyvezetõjét további megoldások keresésére,
árajánlatok bekérésére a zöldhulladék lerakat
megszüntetése érdekében. További munkálato-
kat a zöldhulladék pályázat eredményének is-
meretében javasol elvégezni.
Felelõs: Szadai József polgármester
A határozat végrehajtásában közremûködik:
Juhász László ügyvezetõ
Határidõ: 2017. június 21.

***
177/2017. (VI. 21.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete üdvözli és támogatja az IPA (Inter-
national Police Association) nemzetközi rendõri
civil szervezet Közép- és Kelet-Európai Szekci-
ójának kezdeményezését,mely szerint 2018má-
jusában városunkban tervezik megszervezni
négynapos konferenciájukat.
2. A képviselõ-testület felkéri a városi fõépí-
tészt, hogy a RÁVÜSZ Kft.-vel közösen hatá-
rozza meg a delegációk által elültetni kívánt 25
db fa elhelyezésének helyszínét, valamint te-
gyen javaslatot a fa fajtájánakmeghatározására.
Felelõs: Szadai József polgármester
A határozat végrehajtásában közremûködik:
Vargáné Ágoston Julianna fõépítész, Juhász
László, a RÁVÜSZKft. ügyvezetõje
Határidõ: 2017. szeptember 1.

***
178/2017. (VI. 21.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete felkéri a polgármestert, hogy a novem-
beri testületi ülésre tegyen javaslatot a Tourin-
form Iroda jövõbeni mûködtetésére.
Felelõs: Szadai József polgármester
Határidõ: 2017. novemberi testületi ülés

***
179/2017. (VI. 21.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete egyetért azzal, hogy körzeti megbízott-
ként Földi Balázs c.r. fõtörzszászlós, a Pest Me-
gyei Rendõr-fõkapitányság Ráckevei Rendõr-
kapitányság Közrendvédelmi Osztály Járõr- és
Õrszolgálati Alosztály hivatásos rendõre kerül-
jön kinevezésre.
Felelõs: Szadai József polgármester
Határidõ: 2017. június 21.

***
180/2017. (VI. 21.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete támogatási kérelmet nyújt be a
�Közmûvelõdési érdekeltségnövelõ támogatás�
címû, az emberi erõforrások minisztere � a bel-
ügyminiszterrel és a nemzetgazdasági minisz-
terrel egyetértésben �meghirdetett pályázatra.
� A pályázat címe: Ráckevei Ács Károly Mûve-
lõdési Központ épületének részleges felújítása.

� A megvalósítás helyszíne: 2300 Ráckeve,
Kossuth L. u. 51. hrsz.: Ráckeve, 374.

� A projekt összes költsége: 8.119.297 Ft.
� A biztosított önerõ: 4.000 eFt, melynek forrása
a város 2017. évi költségvetésének pályázat-
elõkészítõ elõirányzata.

2. Az önkormányzat kötelezettséget vállal arra,
hogy a támogatás elnyerése esetén az önerõ ösz-
szegét a költségvetésében elkülöníti.
Felelõs: Szadai József polgármester
A végrehajtásban közremûködik: Kovács Péter-
né pénzügyi irodavezetõ
Határidõ: 2017. június 23.

***
181/2017. (VI. 21.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete pályázatot nyújt be a �Helyi termék-
értékesítést szolgáló piacok infrastrukturális fej-
lesztése, közétkeztetés fejlesztése� megnevezé-
sû, VP6-7.2.1-7.4.1.3-17 kódszámú felhívásra.
� A projekt címe: Ráckevei Árpád Fejedelem
Általános Iskola közétkeztetést segítõmelegítõ
konyha felújítása.

� Amegvalósítás helyszíne: 2300Ráckeve, Köl-
csey F. u. 7., helyrajzi száma: Ráckeve 488/2

�A képviselõ-testület a pályázathoz maximum
4.000 eFt önerõt biztosít, melynek forrása a vá-
ros 2017. évi költségvetésének pályázat-elõké-
szítõ elõirányzata.

2. Az önkormányzat kötelezettséget vállal arra,
hogy a támogatás elnyerése esetén az önerõ ösz-
szegét a költségvetésében elkülöníti.
Felelõs: Szadai József polgármester
A végrehajtásban közremûködik:
Kovács Péterné pénzügyi irodavezetõ
Határidõ: 2017. június 22.

***
182/2017. (VI. 21.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete társult tagként létrehozza aDuna-Ti-
sza-közi Hulladékgazdálkodási Önkormányzati
Társulást. A társulási megállapodást azzal a fel-
tétellel írja alá, hogy amegalakuló társulás kere-
tében a konzorcium tagjai együttmûködnek a
közös tulajdon tekintetében. Tudomásul veszi,
hogy a Duna-Tisza-közi Nagytérség Szilárdhul-
ladék Gazdálkodási Konzorciuma hulladékgaz-
dálkodási közszolgáltatás megszervezésére irá-
nyuló, a konzorciumi tag településekre kiterjedõ
kötelezettségeit 2017. október 1-tõl követõen a
Duna-Tisza-közi Hulladékgazdálkodási Önkor-
mányzati Társulás gyakorolja.
2. A Társulási Megállapodást a határozat mellék-
lete szerinti tartalommal elfogadja, és felhatalmaz-
zaSzadai József polgármestert annak aláírására.

3. A Társulási Tanács tagjának Bencze Istvánt,
Dömsöd nagyközség polgármesterét delegálja.
4. Utasítja a Polgármesteri Hivatalt a szükséges
intézkedésekmegtételére.
Felelõs: Szadai József polgármester
Határidõ: 2017. június 30.

***
183/2017. (VI. 21.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete felhatalmazza a polgármestert, hogy a
KEHOP-3.2.1-15-2016-00002 azonosító számú
a �Komplex hulladékgazdálkodási rendszer fej-
lesztése a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdál-
kodási Rendszer területén, különös tekintettel az
elkülönített hulladékgyûjtési, szállítási és elõke-
zelõ rendszerre� megnevezésû projekt mûszaki
tartalmával kapcsolatos � az elõterjesztés mel-
lékletét képezõ � nyilatkozatot aláírja.
Felelõs: Szadai József polgármester
Határidõ: 2017. június 30.

***
184/2017. (VI. 21.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete aRáckeve 56/1 hrsz-ú (természetben
a Ráckeve, Kossuth L. u. MOHOSZ mellett el-
helyezkedõ terület) önkormányzati tulajdonú in-
gatlanon megépített, de a Ráckevei Duna Baráti
Kör tulajdonában álló felépítményére vonatko-
zó földhasználati jog ellenértékét a végleges
szakértõi vélemény alapján, a júliusi rendkívüli
ülésén állapítja meg.
2. A képviselõ-testület felkéri a jogi bizottságot,
hogy a szakértõi véleményt rendkívüli ülésén
véleményezze.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
A határozat végrehajtásában közremûködik: dr.
Farooq Zahida jogi referens
Határidõ: 2017. július 31.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete elfogadta a 13/2017. (VI. 26.) önkor-
mányzati rendeletet a város 2017. évi költség-
vetésérõl szóló 4/2017 (III. 13.) önkormányzati
rendeleténekmódosításáról.
(A rendeletet teljes terjedelmében a város hon-
lapján olvashatják. � a szerk.)

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete elfogadta a 14/2017. (VI. 22.) önkor-
mányzati rendeletetRáckeve Város Helyi Épí-
tési Szabályzatáról.
(A rendeletet teljes terjedelmében a város hon-
lapján olvashatják. � a szerk.)

Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete elfogadta a 15/2017. (VI. 22.) önkor-
mányzati rendeletet a hivatali helyiségen kívüli
és a hivatali munkaidõn túli házasságkötés,
bejegyzett élettársi kapcsolat létesítésének
engedélyezésérõl, valamint az azokért fize-
tendõ díjakról.
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Eladó önkormányzati
ingatlanok

RáckeveVárosÖnkormányzata értékesíti a
tulajdonában lévõ alábbi ingatlanokat:

Ráckeve Angyali-sziget 4204 hrsz-ú hét-
végi ház, udvar megnevezésû ingatlan (volt
Angyali-szigeti révház), területe 299 m2, el-
adási ár: 1.600.000 Ft.

***
Ráckeve Somlyó-sziget 6351 hrsz-ú be-

építetlen terület megnevezésû ingatlan (volt
csõszház), területe 2649 m2, eladási ár:
5.600.000 Ft.

***
RáckeveNyár u. 2. szám alatti (volt szoci-

ális otthon).

Az értékesítéssel kapcsolatban érdeklõd-
ni lehet a Polgármesteri Hivatal Mûszaki
Irodáján.

Jegyinformáció
Summerfest Nemzetközi Folklórfesztivál 2017

Elõadás Elõvételben vásárolt Helyszínen vásárolt
jegy jegy

Cyranomusical aSziget Színház elõadásában
Augusztus 13. 20.00 1700,- 2000,-

Csík Zenekar ésKiss Tibor � augusztus 14. 20.00 3000,- 3500,-
AlmaEgyüttes � augusztus 15. 16.00 800,- 1000,-
MagyarGála � augusztus 15. 20.00 600,- 800,-
Táncpanoráma � augusztus 16-17-18-19. 20.00 600,- 800,-

Jegyelõvétel legkésõbb 2017. augusztus 10-én 16:00 óráig.
Telefonosmegrendelés esetén a jegyeket a helyszínen legkésõbb fél órával amûsor kezdése elõtt

lehet átvenni. Telefononmegrendelt jegyek csak akkorminõsülnek elõvételnek,
ha azt augusztus 10-ig át is veszik.

Táncpanoráma +MagyarGála BÉRLETaugusztus 15-16-17-18-19. (5 este) 2.500 Ft
(megtakarítás: 500 Ft)

MINDENBELÉPÕJEGYkuponként váltható be aNoskeKertcentrum-ban, Kiskunlacháza,
Dózsa Gy. út 225. (51-es fõút). A jegy érvényessége: a következõ naptól 2017. szeptember 15-ig.
JEGYEKELÕVÉTELBEN! 2017. július 3-tól augusztus 10-ig hétköznaponként 10:00-16:00

között az ÁcsKárolyMûvelõdési Központban (Ráckeve, Kossuth L. u. 51.).
Kerülje el a sorbaállást, vegyemeg a jegyét elõvételben olcsóbban!

Amûsorváltozás jogát fenntartjuk!

(A rendeletet teljes terjedelmében a város hon-
lapján olvashatják. � a szerk.)

A zárt üléseken hozott határozatok tartalmát
nyilvánosságra kell hozni.

Zárt ülésen hozott határozatokról az alábbi-
akban adunk tájékoztatást:

Határozat száma Határozat szövege
185/2017. (VI. 21.) 1. Ráckeve Város Önkor-

mányzatánakKépviselõ-tes-
tülete megállapítja, hogy az
önkormányzati tulajdonú
4431/10 hrsz-ú ingatlan és a
0454/6 hrsz-ú ingatlan tu-
lajdonjogának � értékegyez-
tetéses � cseréje az önkor-
mányzat gazdasági érdekét
szolgálja, ezért azzal elviek-
ben egyetért.
2. A képviselõ-testület fel-
kéri Detrich László kérel-
mezõt, hogy a csere tárgyát
képezõ ingatlana megválto-
zott besorolása, valamint a
4431/10hrsz-ú ingatlan tény-
legesen használható terüle-
tének nagysága miatt szük-
séges értékbecslés költségét
elõlegezzemeg.
3. Felkéri továbbá kérelme-
zõt, nyilatkozzon arról, hogy
a tulajdoni lap szerinti m2

nagyságtól eltérõen 315m2-

rel csökkentett használat
esetén is fenntartja-e csere-
igényét. A tulajdonjog az
egész tulajdoni hányadra
kerülne át, de tudomásul
veszi, hogy a ténylegesen
használható terület keve-
sebb a 4431/7 hrsz-ú ingat-
lan túlhasználata és a Sza-
bályozási Tervben megha-
tározott szabályozási vonal
miatt.
Felelõs: Szadai József
polgármester, Bartal Zita
jegyzõ.
A határozat végrehajtásá-
ban közremûködik: Molnár
Józsefné irodavezetõ.
Határidõ: 2017. augusz-
tus 31.

186/2017. (VI. 21.) RáckeveVárosÖnkormány-
zatának Képviselõ-testülete
a Ráckeve, Dömsödi út 34.
szám alatti konditerem fel-
újításával kapcsolatban be-
nyújtott elszámolást elfo-
gadja.
Felelõs: Szadai József pol-
gármester, Bartal Zita
jegyzõ.
Határidõ: 2017. június 21.

187/2017. (VI. 21.) Ráckeve Város Önkor-
mányzatának Képviselõ-
testülete az önkormányzat
folyamatban lévõ peres

ügyeirõl szóló tájékoztatást
elfogadja.
Felelõs: Szadai József
polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
Határidõ: 2017. június 21.

188/2017. (VI. 21.) 1. Ráckeve Város Önkor-
mányzatának Képviselõ-
testülete indulni kíván a
Ráckeve, Gábor Á. u.
2303/2 hrsz. szám alatti in-
gatlan árverésén.
2.A testület felhatalmazza a
polgármestert az árverésen
történõ regisztrációra és li-
citálásra, melynek felsõ ha-
tára: 5.000 eFt, és forrása a
város 2017. évi költségve-
tésében meghatározott Va-
gyonhasznosítási Alap.
Felelõs: Szadai József
polgármester, Bartal Zita
jegyzõ.
A határozat végrehajtásá-
ban közremûködik: Kovács
Péterné pénzügyi irodave-
zetõ.
Határidõ: 2017. június 28.
***

A képviselõ-testület a soron következõ ülését
2017. szeptember 28-án tartja.

***
A testületi ülés teljes jegyzõkönyve a www.
rackeve.hu oldalon olvasható.

Jáki Réka

számú határozat

számú határozat

számú határozat

számú határozat



2017. június 18-án megrendezésre került a
Ráckevei Polgárõr Egyesület 10 éves jubileu-
mi ünnepsége. Az ünnepségre több helyrõl
érkeztek a vendégek.
A meghívottak közt ott volt Bobek Gábor,

Ráckeve Város képviselõje, közbiztonsági ta-
nácsnok; Dr. Bilisics Péter, a PMPSZ elnöke;
PMPSZ Ráckeve Járási Koordinátorok; Be-
zsenyi Sándor, a Ráckevei Polgárõrség alapító
tagja; a környezõ települések polgárõrségeinek
vezetõi; és a Ráckevei Rendõrkapitányságról is
érkeztek vendégek. Az egész napos családias
rendezvényen lehetõség volt: lövészetre, íjászat-
ra, különbözõ labdajátékokra, illetve a gyerekek
számára egy hatalmas ugrálóvárat biztosított
Németh Attila. Az ünnepség hangulatát dalaik-
kal fokozták Bor Viktor (SZÖSZ), Kósa Dénes
(Ráckevei Vénusz Színház Kulturális Egyesü-
let) és Nyitrai Eszter (énekes) elõadómûvészek.
Ezúton szeretném megköszönni a magam

és a Ráckevei Polgárõr Egyesület nevében tá-
mogatóinknak a sok segítséget-felajánlást,
mert nélkülük nem jöhetett volna létre ez a
csodálatos jubileumi rendezvény.

Támogatóink:
RáckeveVáros Önkormányzata
Szadai József polgármester
BobekGábor képviselõ
PMPSZ (PestMegyei Polgárõr Szervezet)
Ács KárolyMûvelõdési Központ / Budai Gábor
Bor Viktor / SZÖSZ (SzabadÖtletek Színháza)
Kósa Dénes / Ráckevei Vénusz Színház Kultu-
rális Egyesület
Nyitrai Eszter énekes, elõadómûvész
Fénymásoló Ildikó
Kis-DunaMaraton /Mikola Bence
Lipóti Pékség Ráckeve
Klszák Tamás
Emõdi Péter
Nagy Ferencné
NémethAttila /Ugrálóvár
Schema.
Külön köszönet házi-

gazdánknak, Ernst Ká-
rolynak, aki a helyszínt
biztosította számunkra.
Köszönettel:
Cseh Fruzsina elnök
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Tájékoztató telekadó és
települési adó eltörlésérõl
Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, hogy

Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete a 2017. június 6.-ai rendkívüli ülésén �
az áprilisi közmeghallgatáson elhangzott ígére-
téhez híven � felülvizsgálta az újonnan beveze-
tett települési és telekadót.
A felülvizsgálat során a képviselõ-testület fi-

gyelembe vette a rendelkezésre álló bevallási,
mentességi adatokat � mely alapján már szám-
szerûsíteni lehet az elvárható adóbevételt �, illet-
ve tényként kerültek elõterjesztésre azon � költ-
ségvetés elfogadása után jelentkezõ � nem várt
bevételek, melyek részben lobbitevékenység
eredményeként, részben központi költségvetés-
bõl származó egyéb bevételekként növelik a vá-
rosi költségvetést.
Mindkét adónemet tekintve az adórendele-

tek hatályon kívül helyezése mellett döntött a
képviselõ-testület, amely a rendeletek kihirdeté-
sétõl, tehát 2017. június 7. napjától hatályos.
Akik települési vagy telekadó fizetési kötele-

zettségüknek már eleget tettek, a részükre kikül-
dött nyomtatványon nyilatkozhatnak, hogy a be-
fizetett összeg visszatérítését, vagy más adó-
nemben nyilvántartott lejárt esedékességû vagy
késõbb esedékes fizetési kötelezettségükre kérik
azt átvezetni. Az Adóügyi Iroda megkezdte a
nyilatkozatok kiküldését.

RáckeveVárosÖnkormányzata

Bizonyáramindannyian tapasztaljuk, hogy ez
a nyár rendkívül száraz; lassan már több mint
egy hónapja nem esett csapadék a környéken.
És hiába locsol éjjel-nappal az ember, egysze-

rûen a talaj szomjúsága csillapíthatatlan.
Itt jön a képbe egy helyi vállalkozó, akinek itt

van gyümölcsöse.
Láttam az interneten feltett videóját, melyben

részletezi, miért is vett �jégágyút�, és tulajdon-
képpen megértem, hogy aggódik a termésért,
ami természetes az õ szakmájában.
Viszont azt már legkevésbé sem értem, hogy

miért kell MINDEN felhõt válogatás nélkül
szétlõni; mondván az �jéggyanús�.
Nagyon jó példa az elmúlt hónap, mely idõ-

szak alatt mindössze két alkalommal érkeztek
esõfelhõk.
Az elsõ alkalommal; ami kb. 2 hete volt,

egyet dörrent az ég, ésmár jött is az ágyú!
A másik pedig a mai nap; mikor is még csak

nem is dörgött az ég, csak borult volt, ami sze-
rintem önmagában nem �jéggyanús�; ennek el-
lenére azt meg sem várta, mi lesz, hanem jó elõ-
re szétlõtte a �szerencsétlen� csapadékot hozó
felhõket.
Tehát szembeállítanék itt két dolgot.
Egyrészt, megértve aggodalmát, mennyit ér

egy ember gyümölcsösének összes termése,má-

sik oldalról viszont, milyen értéket képvisel
Ráckeve és környéke lakosságának valamennyi
kertjének termése, valamint a természetes kör-
forgás megbontása, nem beszélve a hatalmas
zajról, amivel ez jár.
Ezért talán annyitmindenképp jogosan kérhet

a környéken lakó ember, hogy ne ész nélkül lö-
völdözzük a felhõket, mert ha jól gondolom, a
csapadék a szóban forgó gazdának sem ártana.
Valamint, ha ez nemmegy szép szóval, akkor

milyen más módon lehet késztetni arra, hogy
csak akkor használja ezt az eszközt, amikor arra
valóban szükség van? Schwarz Barbara

Olvasói levél a környékenminden
esõfelhõt elûzõ �jégágyúról�

10 éves a Ráckevei Polgárõr Egyesület

A RÁVÜSZ Kft.
munkatársakat

keres!
A RÁVÜSZ Kft. alkalmi munkavál-
lalókat keres településüzemeltetési

feladatokra.

Jelentkezni lehet a kft. ügyvezetõjénél,
Juhász Lászlónál.

Telefonszám: 30/279-8231
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Június 8-án a Régi Városháza dísztermében került sor a Ráckevei
Járásbíróság új épülete projekt megállapodás ünnepélyes aláírására
Szadai József, Ráckeve Város polgármestere és Dr. Handó Tünde, az
Országos Bírósági Hivatal elnöke között.
Szadai József polgármester köszöntõjében elmondta, hogy a hosszas

tárgyalások eredményeképpen megszületett az a kormányhatározat,
amelynek értelmében Ráckevénmarad a bíróság egy része, és a régi tüdõ-
gondozó helyén felépülhet az az új épület, amelyet a parlament 169 millió
forinttal támogat. Köszönhetõ ez � hangsúlyozta a polgármester � a helyi
FIDESZ-KDNP alapszervezetének, amely kezdeményezte azt az aláírás-
gyûjtést, amelyben részt vett Rácke-
vén kívül a környezõ települések la-
kossága is, így az összegyûlt 3300
aláírás eljutott a döntéshozókhoz,
amelyet követhettek az érdemi tár-
gyalások Pánczél Károly országgyû-
lési képviselõ segítségével, hogy en-
nek a több mint 30 ezer fõt számláló
térségnek lehessen továbbra is járás-
bírósága. A szakma és a politika ösz-
szefogásának köszönhetõen végre a
tavalyi év végén az országgyûlés dön-
tött, hogy marad a bíróság egy része
Ráckevén, és ezt támogatta meg az új
épületre szánt 169 millió forinttal. Az
idén elindultak a tervezõi munkák,
mind azOrszágosBíróságiHivatal ál-
tal megbízott építészek, mind Rácke-
ve Város fõépítésze, Vargáné Ágoston Julianna bevonásával. Ráckeve
Város Képviselõ-testülete meghozta döntését a volt tüdõgondozó épületé-
nek bontásáról, amely hamarosan elkezdõdik, és végre megindulhat az
építkezés, amely a tervek szerint 2018 tavaszára befejezõdik, és elfoglal-
hatja új székhelyét a Ráckevei Járásbíróság � tájékoztatta a jelenlévõket
Szadai József, majd megköszönte az együttmûködéstDr. Handó Tündé-
nek, azOrszágosBíróságiHivatal elnökének ésmindenkinek, aki ezekben
a hosszas egyeztetésekben partnerként részt vett.
Dr. Handó Tünde köszöntõjében kiemelte, azt kívánja, hogy legyen

minden közösségnek olyan vezetõje, mint Szadai József polgármester, aki

nyughatatlanul, folyamatosan próbálta elérni ezt a célt, és ha becsuktak
egy ajtót elõtte, akkor igyekezett kinyitni egy másikat. Aki nem adta fel,
hogy annak a városnak, amely már a középkor óta rendelkezett pallosjog-
gal, saját bírái lehessenek, így a környék jelentõs mezõvárosává vált, ezért
szándék volt, hogy ezt a történelmi vonulatot megtarthassa a város, ne
vesszék kárba az évszázados jog. Ez azért is fontos � az OVB elnöke sze-
rint �, mert a bíróságok nem csak a peres ügyek színterei, hanem kulturális
centrumai is, hiszen a városok fõterein épületeik mintegy ékkõként he-
lyezkedtek el mindig is. Ezt igyekezett Ráckevénekmegtartani a város ve-
zetése, olyan nagy kompromisszumképességgel és segítséggel, amelyért
elismerés illeti Szadai József polgármestert. Handó Tünde örömét fejezte
ki, hogy ha kisebb létszámmal is, de továbbmûködhet a Ráckevei Járásbí-
róság, és azok a kollegák, akik itt maradnak, továbbra is hûséggel fogják
munkájukat az elkövetkezendõ években, évtizedekben folytatni.
A megállapodás ünnepélyes aláírását követõen, amíg a résztvevõk az

építészek segítségével az új épület ter-
veivel ismerkedhettek, Szadai József
polgármesterrel ésHandóTünde elnök
asszonnyal váltottunk néhány szót.

Jáki Réka: � Polgármester úr, ho-
gyan értékeli ezt a mögöttünk álló
hosszú folyamatot, amely elég küzdel-
mes volt, de íme itt az eredménye?
Szadai József: � Óriási eredmény-

ként élem meg, hiszen Ráckeve köz-
ponti szerepének ez a bíróság egy
olyan eleme, mint a sakktáblán a ki-
rálynõ, ezért nagyon nagy jelentõséget
tulajdonítok városunk további fejlõdé-
se szempontjából annak, hogy itt ma-
radhatott a Ráckevei Járásbíróság.
Több év küzdelme áll valóban emö-

gött, amelynek nagyon örülök, hogy sikerültmeggyõzni a szakmát és a po-
litikát is, ezért sok embernek kell köszönetet mondani, mint a köszöntõm-
ben már említett 3300 aláírónak, a helyi Fidesz-KDNP szervezetnek,
Pánczél Károly képviselõnek és Dr. Handó Tündének is.
� A ráckevei emberek továbbra is itt intézhetik a peres ügyeiket, fognak

ebbõl a változásból valamit érezni?
� Lakosaink, ha egy szerényebb épületben is, de ugyanazon ügyfélfor-

galomnak megfelelõen kialakított új épületben intézhetik az ügyeiket,
semmiképpen nem kerülnek hátrányos helyzetbe, mint ahogyan az idetar-
tozó környékbeli települések lakosai sem. Szinte az egyik legnagyobb
eredmény, hogy errõl meggyõzhettük a döntéshozókat, hogy van létjogo-
sultsága a Ráckevei Járáshoz tartozó településeknek is itt intézni az ügyes-
bajos dolgaikat. Tehát, ha kisebb forgalom is lesz, de a ráckevei polgárok
számára nem történik változás.
� Most mutatják be éppen az új épület terveit, lehet tudni már konkré-

tabban, beleilleszkedik a városképbe?
� Igen, a megállapodás részét képezte, hogy Ráckeve Város Önkor-

mányzatának is lehessen beleszólása a saját fõépítészünk, Vargáné Ágos-
ton Julianna koordinálásával a tervekbe, amelyet támogattak, ezért ez re-
mélhetõleg egy közös, mindenki által elfogadott és tetszetõs épület lesz,
városunk új éke, amely terveket remélhetõleg hamarosan a nagyközönség-
gel is meg fogunk ismertetni.
� Utolsó kérdésként, ami sokunkat foglalkoztat: mi lesz ezzel a szép Ré-

gi Városházánkkal?
� Szoktuk mondani, hogy egy lépést lépjünk elõre, ne kettõt hátra. Az

elsõ lépésként kiírtunk � mint ahogyan az újság olvasói is értesülhettek
már róla � egy az épületre vonatkozó hasznosítási tervpályázatot. Várjuk
az ötleteket!Mi is nagyon sokat foglalkozunk ezzel a kérdéssel, hiszen vá-
rosunk egyik legimpozánsabb épületének létjogosultsága van és marad is.

MEGÁLLAPODÁS
Az új bíróság épületérõl
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Tisztelt ráckevei lakosok!

Tisztelt üdülõtulajdonosok!
Szeretnénk figyelmükbe ajánlani, hogy a Városi Konyha a nyári szünetben is üzemel. Bérel-

hetõ elõzetes egyeztetés alapján rendezvényekre, családi eseményekre, osztálytalálkozókra, a tel-
jes étkeztetés lebonyolításával. Várjuk diákcsoportok bejelentkezését osztálykirándulások
étkezésénekmegoldására is.
Kérjük, vegye igénybe szolgáltatásunkat és fizessen elõ nyáron � elõzetes egyeztetés alapján �

a heti menüre, vagy csak egy napra is igazán kedvezõ adagáron a finom, házias ízekre!
Önnek lehetõsége van az

ebéd helyben történõ elfo-
gyasztására (gimnázium ebéd-
lõje, Kossuth L. u. 82.), vagy
elvitelére.
Az ebéd ára: 695 Ft/adag,

dobozban történõ elvitel esetén.
A doboz ára 50 Ft/db.

További információ és meg-
rendelés:
06/70-778-6076,
06/24-519-050/8-asmelléken.

Bodor LászlónéVIGI
intézményvezetõ

Valószínûleg erre vonatkozóan a következõ kormányciklusban kell
majd újabb lépéseket tenni, de akár a jelenlegi, akár a jövõbeli képvi-
selõ-testületek, azt gondolom, hogy mindig szívén fogják viselni en-
nek az épületnek a sorsát.
�Köszönöm az interjút.

***
Jáki Réka: � Az Országos Bírósági Hivatal elnökeként hogyan értékeli

ezt a megállapodást? Köszöntõjében már kifejtette, hogy nagyra tartja
polgármester úr kitartó küzdelmét ebben a �maradás� kérdésében?
Dr. Handó Tünde: � Valóban, ahogy elmondtam, Ráckevének a 15.

századtól saját bírái voltak, amellyel hozzájárultak a mezõvárosi rang-
hoz, és nagyon helyesen városuk polgármestere, Szadai József mindent
megtett annak érdekében, hogy maradjon Ráckevén Járásbíróság, mert
a bíróságok nem csak a peres ügyeket intézik, hanem ahogy említettem
kulturális centrumok is egy város életében. Nagyon gáláns gesztust tett
a város azzal, hogy felajánlott egy telket, és a kormányzat is, hogy a ki-
vitelezésre szánt 169 millió forint támogatást erre a célra odaítélte.
� Lehet tudni konkrét számokat, h ány bíró és munkatárs marad itt?
� Nagyon sokat mértük az ügyfélforgalmat és így jutottunk arra, hogy 3

bíró, két polgári és egy büntetõ elegendõ lesz a ráckevei és környékbeli
ügyek intézéséhez.Azt vizsgáltukmeg, hogy aSzigetszentmiklósi Járáshoz
mennyi ügy tartozott és mennyi a Ráckeveihez és mivel az a körzet gazda-
ságilag az utóbbi években jobban fejlõdött, nagyobb lélekszámú is, nyilván
több ügy került oda, de persze ezek amutatókmindig változhatnak.
�Mit tudhatunk az új épületrõl?
Az épület tervezése is közös munka, vannak standardek, amelyek

minden bíróságban jelen kell hogy legyenek: a fogvatartottak számára
elkülönítõk, a leíró helyiségek, tárgyalók stb. Ezek a tervek itt vannak
most az asztalon, a jelenlévõk ismerkedhetnek velük, az itt dolgozók
is, és még ha szükséges, lehet változtatni rajtuk igény szerint. A tervek
szerint ez a 4-500 nm-es épület 2018 tavaszára készül el, addig a Rác-
kevei Járásbíróság munkatársai ebben a régi épületben maradhatnak.
�Köszönjük a beszélgetést és az együttmûködést!

Jáki Réka

Ingyenes jogi
segítségnyújtás
A Polgármesteri Hivatalban

minden hónap elsõ szerdáján
9�11 óra közöttmûködik az

ingyenes jogi segítségnyújtás

a ráckevei lakosok részére.

AA RRÁÁVVÜÜSSZZ KKfftt.. 
ffeellhhíívváássaa

PPaarrkkoollóóóórráákk kkiiaaddáássaa
Ügyfélfogadás: Kedd 9.00�11.30,
13.00�16.00, Csütörtök 9.00�11.30.

RÁVÜSZ Kft.
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Egy csésze �virtuális� kávé
Schmidt Gáborral

a Magyar Kajak-Kenu Szövetség elnökével
A Ráckevei Kis-Duna-ág mindig is kedvelt

volt a vízi sportokat kedvelõk számára, hiszen
Szeged és Szolnok után ez a leghosszabb egye-
nes-ági Duna-szakasz, amely kiváló az edzé-
sekre, versenyekre és a túrázásra is. Nem cso-

da, hogyRáckevén komolymúltja és hagyománya van a kajak-kenu sportnak,
amelyet Borkovits József, a ráckevei gimnázium egykori testnevelõtanára,
edzõje alapozott meg, jelenleg pedig Fodor Ferenc edzõméltó utódja e sport-
ág életben tartásának és az utánpótlás nevelésének.
Az utóbbi években Ráckeve Város Önkormányzata célul tûzte ki ennek a

sportnak a fellendítését, ezért tárgyalásokat folytatott a Magyar Kajak-
Kenu Szövetséggel, amely tavaly 15milliós támogatást nyújtott. Ebbõl épült
fel a Vadkacsa szabadstrandon egy szociális blokk, mosdóval, zuhanyzók-
kal, melegítõkonyhával, amelyet akár a strandolók, akár a vízitúrázók, de
egy nagyobb kajak-kenu verseny résztvevõi is igénybe vehetnek. Úgy tûnik,
ezen a nyáron szükség is lesz rá, hiszen két nagy rendezvényre is sor kerül:
július 29-én a II. Kenumaratonra, augusztus 12-13-án pedig a Kajak-Kenu
Maraton VB válogató versenyre felnõtt, U23 és ifjúsági VB válogató kate-
góriában. Ezenkívül az idén egy csónaktároló építését támogatja a szövet-
ség 30 millió forinttal. A támogatásokról, a ráckevei kajak-kenu sportélet-
ben rejlõ lehetõségekrõl és a jövõbeli reményteljes
együttmûködésrõl kérdeztem telefonon SCHMIDT
GÁBORT, aMagyarKajak-Kenu Szövetség elnökét.
Jáki Réka: � Ezek a támogatások azt jelentik,

hogy látnak kitörési pontot a ráckevei kajak-kenu
sport fellendítésében itt a Ráckevei Kis-Duna-
ágban, és ilyen jó a kapcsolat az önkormányzattal?
SchmidtGábor: �Valóban,mi egy rendkívül jó

helyszínnek látjuk a Ráckevei(Soroksári)-Duna-
ágat, nagyon kedvezõek a feltételek a kajak-kenu
sporthoz. Ez vonatkozik mind a verseny-, mind a
szabadidõs sportra. Ezenkívül � véleményem sze-
rint � ezen aDuna-ágon egy külön kis ékszer Ráckeve, amely aDunamind-
két partján helyezkedik el, ez önmagában már üdítõen szép látvány, és ezek
az adottságai is kiválóan alkalmasak arra, hogy a vízisportot ûzõk vagy a
vízitúrázók kikössenek, megálljanak és ismerkedjenek a város kulturális
örökségeivel is. Ezértmi nagy örömmel vettük, hogy ilyen jó partnerre talál-
tunk az önkormányzatban és Szadai József polgármester úrban is, hogy itt
igenis megvalósulhassanak fejlesztések. Ezek egyrészrõl szabadidõs spor-
tos fejlesztések, hiszen a Magyar Kajak-Kenu Szövetség a versenysport
mellett egyre erõteljesebb szerepet kíván vállalni Magyarország vízituriz-
musának, az aktív turizmusnak a fejlesztésében, korszerû európai vízi meg-
állóhelyek létesítésében. Ehhez pedig rendkívül jó adottságokkal bír a rác-
kevei szabadstrand, amely az önkormányzat tulajdonában van. Így sikerült a
tavalyi évben ezt a 15 milliós fejlesztést megvalósítani. Felépült ez a vízi-
túrázókat kiszolgáló egység, közösségi térrel, konyhával, vizesblokkokkal,
kerékpáros tárolóval. Õszintén megvallva ez olyan szép, igényes építmény
lett, hogy most referenciaként visszük máshová is, tényleg nagyon szeret-
jük, és ez nem csak reklám. Látva, hogy ez a fejlesztési pénz arra a célra
ment, amire szántuk, most egy második körben Ráckeve bekerült a
VEKOP-os pályázat egyik helyszíneként abba a közép-magyarországi tu-
risztikai fejlesztési programba, amelybe Budapest, a Dunakanyar és a Rác-
kevei(Soroksári)-Duna-ág több megállóhellyel is benne van, így következõ
lépésként további fejlesztéseket valósítunk meg, így idén 30 millió forinttal
az említett csónaktárolómegépítését támogatjuk. Többek között elkezdtünk
abban is gondolkozni, hogy ha van egy ilyen jó helyszínünk, ahol kiváló
együttmûködõ partner az önkormányzat, kezd kialakulni az infrastruktúra,

akkor rendezvényeket is vigyünk oda. Ezért itt rendezzük meg az ön által is
említett vízitúra kupát, a II. Kenumaratont, amely egyébként az olimpiai 5
próbába is bekerült, és egyik állomása lesz Ráckeve. Augusztusban pedig
ide szerveztük a maraton világbajnokság válogató versenyét. Idén nagyon
exluzív helyen, Dél-Afrikában lesz a maraton világbajnokság, amelynek
gyakorlatilag a második válogatójának mind a felnõtt, mind az utánpótlás
kategóriában Ráckeve ad helyszínt.
Ráckevén régen, kb. 30 éve jelentõs versenyeket rendezett az akkori szö-

vetség, ezt szeretnénk újra feleleveníteni, ezért ezzel a maraton válogatóval
kezdünk, amely egyébként nagyon látványos lesz, hiszen van benne futó-
szakasz, több kört teljesítenek a versenyzõk, és úgy állítottuk össze a pályát,
hogy a város minden pontjáról látható lesz, többek között épp a rajt is a piac
sétány elõl indul, és aznap épp piacnap lesz. Természetesen, nekünk nagyon
fontos aRáckeveiKajakEgyesületünk, amelyet Fodor Ferenc kollegánk ve-
zet. Szeretnék, hogy az egyesület szintén erõsödjön a fejlesztések által, és az
utánpótlás nevelésben egyre nagyobb szerepet töltsön be ebben a régióban,
ezért folyamatos egyeztetések zajlanak az önkormányzattal, Fodor Feri-
ékkel, hogy igenis erõsödhessen a szakmai munka is, és minél több kajakos
induljon el a versenyeken.
�Ez azt jelenti, hogy visszakerülhet Ráckeve a kajak-kenu sport aktív kör-

forgásába edzõtáborok, országos versenyek helyszí-
neként is?
� Abszolút, hiszen korábban itt mûködött a Hon-

védEgyesületnek az edzõtábora is, amely sajnos be-
leveszett az idõk homályába, de mi azt gondoljuk,
hogy Ráckeve szép lassan ki tudná magát nõni regi-
onális központtá, edzõtáborok, válogatott keretek is
megjelenhetnének, és igen, határozottan szeretnénk
rendszeresen ideszervezni versenyeket.
� A csónaktároló létesítése után újabb fejlesztés-

ként követhetné a szállásfejlesztés, ebben kínálkozik
valamilyen pályázati lehetõség?

� Reménykedünk abban, hogy lesznek folytatásai a pályázatoknak, egy-
elõre ezt a két forrást tudtuk biztosítani, de mivel látjuk az önkormányzat ez
irányú fejlesztési elképzeléseit, természetesen, ha további források jelennek
meg, akkor megpróbálunk ebben is segíteni, hiszen a kajak-kenu sport
szempontjából a Ráckevei Duna-ág a legalkalmasabb vízfelület, helyszín,
ennél jobb nincs.
� Ön is aktív sportoló volt, evezett. Van erre még ideje, most, hogy elnök-

ként rengeteg kötelezettsége van, gondolom?
� Igazából én eddig is a kajak-kenu sportban töltöttem az eddigi életemet,

kajakoztam, majd edzõként dolgoztam, fõtitkárként is igyekeztem ott lenni
a mindennapokban. Ez nem változott, mert most is igyekszem részt venni a
versenyeken, tartani a kapcsolatot a kollegákkal, az egyesületekkel, és ter-
mészetesen abból adódóan, hogy elnöke vagyok a szövetségnek, igyekszem
erõsíteni minden téren a kapcsolatot az állami sportszervekkel, civil szerve-
zetekkel, kollegáimmal közösen. Szeretném kihangsúlyozni, hogy nagyon
örülök annak, hogy a volt élversenyzõink óriási szerepet vállalnak abban,
hogy népszerûsítsék ezt a sportágat, hiszen mindenkire lehet számítani, ha
segíteni kell. Kiemelném Kovács Katit, Kozmann Gyurit, Storcz Botondot,
Csabai Edvint, akik sokat vállalnak, és ez nagyon jó érzés. Ez egy nagyon jó
család.
És igen, evezek még� Éppen most szervezték meg a kollegák, hogy

kedd-csütörtök reggelente evezünkmajd azÚjpesti öbölben, már várom is!
�Köszönjük a szövetség és azÖn segítõ támogatását, várjuk szeretettel a

Kis-Dunánk vizén is, és találkozunk a versenyeken!
� Én köszönöm a lehetõséget! Jáki Réka
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Ráckeve turizmusban rejlõ lehetõségei
Elfogadta városunk meghívá-

sát a Nemzeti Fejlesztési Minisz-
térium képviseletében RÉVÉSZ
MÁRIUSZ, a kerékpározásért és
az aktív kikapcsolódásért felelõs
kormánybiztos és BERENCSI
MIKLÓS, az NFM Kerékpáros
Koordinációs Fõosztály vezetõje,
hogyRáckeve és térsége, valamint
szélesebb körben a Csepel-sziget
turisztikai lehetõségeirõl, fejlõdé-
sérõl tájékozódjanak.

A megbeszélés házigazdája Ve-
reckei Zoltán alpolgármester volt. Az
eseményen részt vett Dr. Nagy Klára képviselõ, a Jogi, Közbiztonsági és
Mezõgazdasági Bizottság elnöke; Solti János képviselõ, a Sport, Idegen-
forgalmi és Kulturális Bizottság elnöke; Bukri Sándor képviselõ, a Városi
Erõforrás Gazdálkodási Bizottság elnöke; Papp László képviselõ; Schenk
József VEGAB külsõs bizottság tag és turisztikában érdekelt vállalkozó, a
TDM elnöke, a Kis-Duna Kenu Túra tulajdonosa; Dr. Szánthó Györgyné
turisztikai szakember; a Ráckevei Tourinform Iroda vezetõje, Borbély-
Kállai Melinda és munkatársa, Oláh Noémi; valamint a Ráckevei Újság
fõszerkesztõje, Jáki Réka.
Vereckei Zoltán alpolgármester köszöntõjében hangsúlyozta, hogy

nem titkolt célja ennek ameghívásnak, hogy a város vezetése felhívja a fi-
gyelmet Ráckeve, valamint a Csepel-sziget turisztikai lehetõségeire, hi-
szen épített kulturális és történelmi értékeink, természeti szépségeink
azok, amelyek a térség a megélhetésének alapját adhatják az aktív turiz-
mus segítségével. Ezután röviden ismertette nevezetességeinket, rendez-
vényeinket, kulturális programjainkat, idegenforgalmi szempontból jelen-
tõs szerepet betöltõ szállodáinkat, kiemelve termálfürdõnket és a Kis-Du-
nát. Ezt követõen vázolta városunk utóbbi idõben lezajlott turisztikai fej-
lesztéseit, többek között aMagyarKajak-Kenu Szövetség támogatásával a
szabadstrand területén felépült szociális blokkot, a jövõbeli fejlesztéseket.
Összefoglalója végén érintette vízirendezvényeinket, vizes versenyeinket,
vízitúráinkat, valamint Ráckevét és a Csepel-szigetet behálózó kerékpár-
utak kiépítésében rejlõ lehetõségeket, majd kitért aVEKOP tematikus utak
fejlesztése c. pályázatra is, amelyen a város indulni szándékozik, hogy
nemzetközi folyami régészeti és látogatóközpontot létesítsen, amelyhez
rendelkezik kiterjedt nemzetközi kapcsolatokkal bíró szakemberrel.

Ezután megtekintve a Ráckeve
Image filmet, amely nagy tetszést
aratott a vendégek körében,Borbély-
Kállai Melinda, a Tourinform Iro-
da vezetõjemutatta be fotók segítsé-
gével Ráckeve épített örökségét, ter-
mészeti szépségeit, és tájékoztatta a
jelenlévõket Ráckeve és a Kis-Duna
mente településeinek idegenforgal-
máról, szálláshelyeirõl, vendéglátó-
helyeirõl, nevezetességeirõl, látoga-
tóhelyeirõl,múzeumairól, galériáiról,
a víz kínálta sportolási lehetõségek-
rõl, vízitúrákról, sétahajózásról. Bor-
bély-Kállai Melinda kiemelte az ak-

tív turizmuson belül a kerékpáros turizmust, amelyet a Magyar Kerékpá-
rosok Szövetsége által kijelölt kerékpárutak biztosítanak, ezekhez infor-
mációkat egy applikáció nyújt. A Tourinform Iroda vezetõje részletesen
bemutatta a Ráckevével szomszédos települések kulturális, gasztronómiai
és természeti látnivalóit is.
Dr. Szánthó Györgyné rövid összefoglalójában a Ráckeve idegenfor-

galma szempontjából fontosnak tûnõ kerékpárturizmus kérdését vetette
fel, és kérte a kormánybiztos részérõl a támogatást,mert véleménye szerint
számos olyan potenciális lehetõség rejlik még városunkban és a térségben
is, amelyet tovább lehetne fejleszteni, de leginkább az infrastruktúra hiá-
nyára hívta fel a figyelmet. Egy kiadványt nyújtott át a meghívott vendé-
geknek, amelyben részletesen feltüntette, hogy számos olyan pont van,
amelyekhezRáckeve rácsatlakozva kiléphetne az eddigi turisztikai körbõl,
ilyen pl. az EuroVelo, a Magyar Zarándok Útvonal, az Európai Kulturális
Útvonalak, amelyekmind kerékpárral bejárható területek, csak épp az inf-
rastruktúra hiányzik. Dr. Szánthó Györgyné a legvégén kitért a Ráckevei
HÉV fejlesztésére is, amely elengedhetetlen része lenne a Csepel-sziget
idegenforgalmi fellendülésének (10-15 percenként induló járatok, kultu-
rált állomások, kerékpárok szállításának biztosítása stb.).
Papp László képviselõ is csatlakozott ehhez a véleményhez, kiemelve

ezeknek az utaknak a veszélyességét, amelyeket a kerékpárosok szem-
pontjából mindenképpen biztonságossá kell tenni.
RévészMáriusz kormánybiztos közben több kérdést is feltéve alapo-

san tájékozódni kívánt a turisztikai szempontból fontos részletekrõl, majd
kiemelte a Duna óriási húzószerepét, utalva arra, hogy õ éveken át diákjai-
val kenutúrákat szervezett erre a Duna-ágra, mert véleménye szerint ez a
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víz az egyik legalkalmasabb a vizisportok és szórakozás számára. Jól is-
meri Ráckevét és valóban gyöngyszemnek tartja, amelyben óriási szuny-
nyadó lehetõségek rejlenek � hangsúlyozta hozzászólásában.
A kormánybiztos megjegyezte, hogy kívülállóként úgy látja, hogy Rác-

keve majdnem olyan adottságokkal bír, mint Szentendre, csak Budapest-
rõl délre, és hatalmas potenciállal rendelkezik, pl. a vizével, és ehhez na-
gyon szépen hozzá lehet csatolni a kerékpárturizmust is.
Révész Máriusz elmondta, hogy a kormány már 2011-ben úgy döntött,

hogy kiemelt állami fejlesztésnek tekinti ameglévõ, de több helyen lerom-
lott állapotú, szûk vagy nemkellõen biztonságos kerékpárutakat, és felállí-
tott egy prioritási sorrendet: az EuroVelo 6 Dunamenti kerékpárút Rajka�
Budapest szakaszát és aBalatoniBringakör komplex fejlesztését, valamint
az új Budapest�Balaton kerékpáros útvonal kiépítését. Ezért nemzetgaz-
dasági szempontból kiemelt ügyekké nyilvánították a turisztikai szem-
pontból legfontosabb kerékpárút-fej-
lesztéseket, és a jövõ évi költségve-
tésben 11 milliárd forint áll majd
rendelkezésre a kerékpáros úthálózat
fejlesztésére, amelyre a kormánybiz-
tos személy szerint nagyon büszke �
jelentette ki �, és az uniós források-
kal kiegészülve ez az összeg elérheti
a 15-20milliárd forintot is.
Révész Máriusz hangsúlyozta,

hogy bár az elõbb felsoroltak a leg-
fontosabbak, és ezek tervezése, en-
gedélyezése kezdõdött el, de például
a Tisza-tó régió vagy a Balaton�Fer-
tõ-tó útvonal kiépítése is napirenden
van, de szerinte nem szabad semmi-
képpen megállni. Látván Ráckeve, térsége és a Csepel-sziget idegenfor-
galmi vonzóerejét, amennyiben további lehetõségekmerülnénekmajd fel,
õ mindenképpen szimpatikus ötletnek találja és támogatni kívánja ennek a
térségnek is a kerékpárturizmusát. �Ráckevét nem érdemes ebbõl kihagy-
ni� � szögezte le a kormánybiztos. A következõ évre szerinte megfogal-
mazódhat a szándék az út megtervezésére, és ha úgy alakul a költségvetés,
hogy még jutna valahová, akkor azok a helyek, ahová készültek tervek,
elõnyt élveznének. Ezért felhívta a jelenlévõk figyelmét, hogy érdemes
egy tematikus útvonal elkészítése, egy tanulmányterv elõre kidolgozása,
hogy amikor adódik egy gyors döntési helyzet pénzmaradványról ezen a
területen, vagy egy hirtelen lehetõség, akkor a támogatás is könnyebben
megszerezhetõ erre a térségre.
Révész Máriusz szerint a víziturizmusban is hatalmas lehetõségek van-

nak, hiszen a Ráckevei Duna-ág ideális, szelídebb, családbarátabb lehetõ-
ségeket rejt, ezért a vízitúrázók, a vízi vándortáborok számának növekedé-
sével kell számolni.

Berencsi Miklós osztályvezetõ javasolta, hogy készítsék el azt a tájé-
koztatót, amelyben látni lehet ameglévõ utak állapotát,mert fontos a gyors
döntések szempontjából a tisztánlátás e téren is, valamint az ivóvízellátás,
a bázishelyek, forgalom ismerete. Látni kellene, hogy melyek azok a fõbb
akadályok, amelyek a szigeten való kerékpározást gátolják � hangsúlyoz-
ta. Az osztályvezetõ arról is beszélt, hogy a kerékpárutak építését, fejlesz-
tését aMagyar Turisztikai Ügynökséggel együttmûködve képzelik el, elõ-
segítve a kerékpárosbarát infrastruktúra és szálláshelyek adatbázisának ki-
építését. Értékelési rendszerben is gondolkoznak, hogy a hazánkba érkezõ,
vagy a belföldi kerékpáros turisták könnyebben eligazodjanak.
Mindketten megerõsítették a város vezetését és a turisztikai szakembe-

reket abban, hogy látnak lehetõséget Ráckeve idegenforgalmi fejlõdésé-
ben, Révész Máriusz hangsúlyozta, hogy õ személy szerint �jó lelkiisme-
rettel� tudja támogatni Ráckevét és a Csepel-szigetet, hiszen a kerékpáros

turizmus a város és a térség kitörési
pontja lehet az aqua-turizmusmellett.
A kormánybiztos beszélt még egy

projektlehetõségrõl, amely az európai
országokban már nagyon népszerû, a
lakóhajózásról, amelyet a Tisza-ta-
von, Bodrogon, Tiszamentén próbál-
nakmajd elõször hazánkban is elindí-
tani. Ha szóba jöhet még egy térség,
az véleménye szerint Ráckeve lehet-
ne, ideális bázisállomásnak tûnik 4-6
hajó elhelyezésével.
Révész Máriusz rákérdezett a szál-

láslehetõségekre,majdmegemlítette a
Téry Ödön Nemzeti Turistaház-fej-
lesztési Programot, amely jelenleg

igaz, hogy kidolgozás alatt áll még, de az ország területén turistaházak fel-
újítását és építését célozza meg. Mivel õszre kell összeállítani egy elõte-
jesztést arról az 50-100 turistaházról, amelyet fejleszteni szeretnének az or-
szágban, ezért a kormánybiztos felajánlotta, hogy szívesenmegjelölnéRác-
kevét. Ehhez csatlakozva Vereckei Zoltán megemlítette, hogy a városnak
szándékában áll harmadik ütemként a Vadkacsa Szabadstrandon a szállás-
fejlesztés. PappLászló képviselõ felhívta a figyelmet a voltMHSZépületé-
re, amely talán egy pályázattal hasznosíthatóvá válhatna e célra is. A meg-
beszélést követõen invitálta a vendégeket, hogy nézzékmeg az épületet.
A kerekasztal-beszélgetés végére nyilvánvalóvá vált, hogy talán

még soha nem összpontosult ekkora erõ a kerékpározás fejlesztése
mögéMagyarországon,mintmost, és ebben aNemzeti FejlesztésiMi-
nisztériumkormánybiztosa, RévészMáriusz, valamint BerencsiMik-
lós osztályvezetõ megtalálta a közös nevezõt Ráckeve városának tö-
rekvéseivel.

Szöveg, fotók: Jáki Réka
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Pünkösdöl tünk
Június 5-én, Pünkösd hétfõn Fotók: Jáki Réka
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2017. május 19�21. között az Antalya melletti Kemerben 16. alkalom-
mal rendezték meg a �Kemeri víz alatti napokat�. A helyszín választása
nem véletlen, mivel a térség Törökország egyik fontos turisztikai régiója,
ahol a hagyományos vízparti tevékenységek mellett egyre nagyobb hang-
súlyt kapnak a természeti és a kulturális értékekhez kapcsolódó programok,
így a búvárkodás is. A rendezvényen a Selçuk Egyetem és a törökKulturá-
lisMinisztériummeghívására, ameghívó fél költségén vettem részt.
Aprogramkeretében a víz alatti természeti és kulturális örökséget bemu-

tató idõszaki kiállítás nyílt a Selçuk EgyetemVíz alatti Régészeti Központ-
jában. 20-án a DAN (Divers Allert Network) és a helyi búvárszövetség tá-
mogatásával víz alatti fotósversenyt tartottak, melynek kiemelt témája volt
az örökség (a versenyen neves német, olasz és
orosz fotósok is részt vettek). A merülés helye
Tekirova üdülõfalu szomszédságában, a Há-
rom-sziget mellett volt, ahol a sekély, sziklás
aljzaton római amforák és más leletek (pl. kõ-
horgony) találhatóak, mivel évszázadokon ke-
resztül horgonyzóhelyként használták a szige-
tek körüli védett vizet. A merülési helyre az
egyetem saját(!) kutatóhajóján jutottunk el (a
Víz alatti Régészeti Központ az UNESCO által
elismert nemzetközi kutatóhely, illetve az
UNITWIN hálózaton keresztül egyetemközi
képzési helyszín). A török kollégák lehetõvé
tették, hogy a külföldi kutatók is csatlakozhassanak amerülõkhöz, így lehe-
tõség nyílt a víz alatti régészeti területmeglátogatására.
A Selçuk Egyetem és a Lengyel Tudományos Akadémia régészeti

együttmûködése keretében zajló Isztambul környéki (Küçükçekmece-tó
partja és medre) topográfiai és építészeti kutatás, ásatások eredményeit
összefoglaló tudományos ülésre is meghívást kaptunk. A lelõhelyen a bi-
zánci idõszak kikötõi, kereskedelmi tevékenységhez kapcsolódó épületek,
leletek kerültek elõ, amelyeket a Bizáncba látogató idegenek, elsõsorban
északi hajósok jelenlétéhez kapcsolnak. A víz alatti régészetre tekintettel
Karolina Trusz bemutatta aVarsó térségében az utóbbi évekbenmegtalált,
jelenleg is kutatott középkori és újkori fa hajóroncsokat. Egyeztettünk a jö-
võbeli kutatási együttmûködés lehetõségérõl.
A konferencia zárónapján az ICOMOS víz alatti régészeti munkacso-

portjával (ICUCH) közösen egy az örökség és a fenntartható turizmus
kapcsolatát, lehetõségeit vizsgáló kerekasztal-beszélgetést tartottunk,

amelyen az ICUCH tagjaként, mint felkért elõadó gondolatindító elõadást
tartottam a folyami régészet kihívásairól és a turizmushoz való kapcsoló-
dás lehetõségérõl. A hazai példákat felhasználva bemutattam, hogy a fo-
lyami lelõhelyek közvetlen turisztikai hasznosítása a hagyományos búvár-
turizmus keretében nem lehetséges. Kiemeltem, hogy a jelenleg is létezõ
digitális dokumentációs technikák, valamint a 3D modellezési lehetõsé-
gek, a virtuális valóság generátorok lehetõvé teszik, hogy korábban nem
létezõ, virtuális technikákkal nyújtsunk víz alatti örökséghez kapcsolódó
élményt turistáknak (VR szemüvegek, 4D mozi, kronoszkóp, kinect stb.).
A kísérleti régészeti rekonstrukciók szintén lehetõséget teremtenek a víz
alatti régészet eredményeinek társadalmasítására. Elmondtam, hogy Rác-

kevén tervezzük hasonló jellegû projektek in-
dítását, illetve megkezdtük a szükséges együtt-
mûködések kialakítását. Az ICUCH tervezi
egy ajánlásmegszövegezését a fenntartható víz
alatti turizmushoz kapcsolódóan, ennek elsõ
tervezetét a jelenlévõk összeállították, tovább-
gondolásramegosztották amunkacsoport jelen
nem lévõ tagjaival.
A május 20-i szakmai megnyitón Hakan

Öniz professzorral közösen bejelentettük,
hogy a ráckevei Árpád Múzeum és a Selçuk
Egyetem Víz alatti Régészeti Központja
stratégiai együttmûködési megállapodást írt

alá, amely érinti a közös kutatási projektek indítását, kiállítások, kon-
ferenciák szervezését, tudományos munkák közös megírását. Elsõ kö-
zös tevékenységünk valószínûleg a Küçükçekmece-tó kutatásához
fog kapcsolódni, mivel segítséget tudunk nyújtani a víz alatti építmé-
nyek szonaras mérésének feldolgozásában. Egyetemközi kapcsolatok
fejlesztésérõl (hallgatók és oktatók cseréje) is egyeztettünk, amelyben
terveink szerint a magyar partner a Pázmány Péter Katolikus Tudo-
mányegyetem Régészeti Intézete lenne.
Lehetõség nyílt megbeszélésekre a jelenlévõ olasz, orosz és ukrán kol-

légákkal is, akik jelezték érdeklõdésüket amagyarországi együttmûködés-
re. A Kijevi Egyetem Régészeti Intézete és az Árpád Múzeum közötti
megállapodás szövegének tervezetemármegküldésre került az ukrán part-
nernek, a lengyel kollégák is jelezték, hogy számukra is küldjünkmegálla-
podásra javaslatot.

Dr. Tóth J. Attila

Beszámoló a 16. �Kemer Underwater Days�
rendezvénysorozatról (Törökország)
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Szigetújfalu határa 2015 óta az Árpád Múze-
um régészeti gyûjtõterületéhez tartozik. Az ercsi
révnél található Újfalusi-szigeten az okleveles
források alapján egy fontos Árpád-kori kolos-
tort, az �Ercsi bencés monostort� feltételezett a
kutatás. A monostort a Zách nembéli Tamás
nádor alapította, ide is temették el 1186-ban. A
18. századbanmég romosan álló templomépüle-
tet, illetve a komplexum többi épületének köveit
a környezõ települések lakói a 18. század köze-
pétõl elhordták, többek között felhasználták
Szigetújfalu katolikus templomának építésénél
is, amelynekmûemléki kutatása során gazdagon
faragott román-kori kõ elemeket találtak a kutatók. Rómer Flóris, a �ma-
gyar régészet atyja� a 19. század közepétõl járta az országot és térképezte
fel régészeti örökségét. Jegyzõkönyveiben kétszer is megemlékezett a
helyrõl, és római kori falmaradványokat regisztrált. Szigetújfalu, Ercsi rév,
illetve római kikötõerõd néven az UNESCO Világörökség várományosi
listára is felkerült 2015-ben, mint a Római Birodalom határai egyik
részhelyszíne. Ismertsége és jelentõsége ellenére régészeti feltárás nem
zajlott a szigeten egészen 2016 õszéig, amikor az Árpád Múzeum a
Nemzeti Kulturális Alap Örökségvédelmi Kollégiumának 750 ezer forin-
tos és Szigetújfalu Önkormányzatának 400 ezer forintos támogatásával
ún. szondázó ásatásokat végzett. A Duna medrében végzett víz alatti
régészeti kutatások során egy víz alá merült kõfalat találtunk, az omladék-
ban pedig római tetõcserepeket, amelyek alapján a római kikötõerõd egy
része ismertté vált. 2015-ben talajradaros felméréssel bizonyítottuk, hogy
a sziget rév körüli részén eltemetõdött jelenségek vannak, ezek mibenlétét
csak ásatással lehetett meghatározni. 2016-ban a révház udvarán ástunk és
bronzkori, középkori és kora-újkori rétegeket is találtunk, illetve ezekbõl a
korokból gödröket és egy földbe mélyesztett házat. Római tetõcserepek is
elõkerültek, de épületmaradványt sem a rómaiak idejébõl sem a
kolostorhoz kapcsolódóan nem találtunk. Ekkor határoztuk el, hogy a
pályázat második ütemében északabbra nyitjuk meg kutatóárkainkat.
Bizakodásra adott okot, hogy a Forster Központ geo-elektromos ellenállás
mérésen alapuló vizsgálata a környezetüktõl idegen jelenségeket mutatott
ki az erdõ szélén.
2017 júniusában a Pázmány Péter Katolikus Tudományegyetem

régészhallgatóinak bevonásával két árokban is vizsgálódtunk. A vízparti
rom �felett�, az erdei út mentén ásott gödörben jelentõs újkori (második
világháborús) bolygatásra bukkantunk, de mellette egy középkori gödör
(benne egy vas késsel) és egy bronzkori objektum is elõkerült. A legjelen-
tõsebb eredményt az erdészet telkén, a rév melletti építményektõl északra
nyitott szonda hozta. Ebben 2,5 méter mélységig ástunk le. Egy méter
magas, vastag, masszív szerkezetû K-Ny irányú kõfalat találtunk. A
munkát nehezítette, hogy a romokat 60 cm modern (második világhábo-
rúban záruló) feltöltés fedte, gazdag hulladékanyaggal (ebben mázas
kerámiák, régi szódásüvegek, 19. századi pénzek stb. voltak). A falmellett
18. század második felére keltezhetõ feltöltést találtunk, amelynek alján
faragott, feltételezhetõen gótikus stílusú mészkõelemek voltak. A feltöltés
a templom elbontásakor jöhetett létre, anyagában a kor kerámia- és üveg-
tárgyai kerültek elõ (köztük néhány jellegzetes üvegpalack töredéke). A
kutatást a nagy mélység, a kis felület, a laza omladék, és fõleg az anyagi
forrás kimerülése miatt be kellett fejeznünk. A jövõre nézve döntõ jelen-
tõségû, hogy megtaláltuk a falat és a gótikus töredékeket, hiszen ezek
bizonyítják, hogy pontosan hol kell keresnünk a kolostort.
Római tetõcserepek ismét elõkerültek, jelezve a közelben található

római kori épületet. Mivel a sziget a Duna bal partjánál található, az elfo-
gadott tudományos álláspont szerint ez már a barbárok oldala volt. A

sziget keleti oldalán fémkeresõs segítõink egy
kis késõ-római bronz érmét találtak, ugyanitt kö-
zépkori patkók és muskétagolyók jelzi a sziget-
rõl egykor keletre haladó út helyét. A Szigetúj-
falu déli határészén található út menti kereszt
térségébõl korábban egy másik késõrómai érme
került a gyûjteménybe. Innen egy dûlõút vezet
tovább keletre ma is. Ennek vonalában található
Angyali-sziget HÉV megálló, ahol Szentábra-
hám-telkét feltételezi a kutatás. A területrõl az
1970-es években sírok anyaga és egy másod-
lagosan felhasznált római dombormû került be
az Árpád Múzeumba. A múzeum újabb terepi

kutatásai egy jelentõs méretû települést mutattak ki, a múzeumbarát fém-
keresõsök által leadott anyagban római jellegû bronz pénz is van (tisztítása
folyamatban). Ezek az adatok együttesen átírnák a Csepel-sziget római
korának történetét, hiszen az Újfalusi-szigeten található rom immár nem
csak a hajózási út egy része, hanem a Római Birodalom és a szarmaták
közötti útvonal hídfõállása.Az újabb régészeti kutatások bizonyítják, hogy
Magyarország elvileg jól ismert középsõ részén is fel lehet tárni olyan
helyszíneket, amelyek kutatása érdemben megváltoztatja a múltról alko-
tott képünket. A régészeti lelõhelyek, rejtélyek, mint erõforrások használ-
hatóak a turizmus fejlesztésében (elég csak a limesre épülõ nemzetközi
turisztikai útvonalra gondolni).

Dr. Tóth J. Attila

Régészeti feltárás az Újfalusi-szigeten
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Képzõmûvészeti tábor a múzeumban

Orient Enikõ textilmûvész kiállítása látogatható
a Keve Galériában július 16-ig

A Ránki AMI képzõmûvészeti tagozatának kiállítása

Fotók: Jáki Réka
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Június 6-án köszöntötte Vereckei Zoltán
alpolgármester a ráckevei pedagógusokat,
akik az egyik legfelelõsebb hivatást ûzik, hi-
szen gyermekeinket tanítják, nevelik, akik
nem csak a legféltettebb kincseink, hanem a
jövõnk �zálogai� is.

Vereckei Zoltán
alpolgármester kö-
szöntõjébenkiemel-
te, hogy a pedagó-
gusok�Nehézmun-
kát végeznek, mert
egy igazán jó tanár
ébersége nem iga-
zán lankadhat: a
legtöbb területen
újra és újra készül-
nie kell, hiszen a
tudomány és a pedagógiai módsze-
rek is folyton változnak és az utóbbi
nem mindig elõnyére, ami többlet
stresszt eredményez. Pedig egy ta-
nár élete egyébként sem a nyuga-
lomról híres. Egyszer valahol, na-
gyon régen olvastam egy nyugati fel-
mérésrõl, amibõl, ha jól emlékszem,
az derült ki akkor, hogy a harmadik
legstresszesebb munkakör a vilá-
gon: talán a pilóták és az orvosok
elõzték meg õket� Úgy, hogy köz-
ben egyre nagyobb elvárással kell
megküzdeniük, egyre több feladaton
átverekedniük magukat. És a gyere-
kek csak az egyenlet egyik tételét al-
kotják, mert ott van az állam is, ame-
lyik szintén újabb és újabb elváráso-
kat támaszt a pedagógusokkal szem-
ben. Önmagában nincs azzal baj, ha
egy államnak vannak oktatáspolitikai céljai, sõt:
egyenesen kívánatos. A baj az, hogy ha ez olyan
sûrûn változik és képlékeny, mint nálunk a rend-
szerváltás óta. A baj az, hogy nem tudunk olyan
általános értékek mentén megállapodni, kon-
szenzusra jutni, amelyek kormányoktól függet-
len irányt, mértéket szabhatnak hosszú távon. Ez
persze nem az önök, hanem a mindenkori politi-
ka felelõssége.

Jó dolog az életpályamodell ötlete: végre ter-
vezhetõ karrier lehetõsége áll mindenki elõtt, de
nem jó, ha az adminisztráció veszi el az érdemi
munka elõl az idõt. Remélem, a közelmúltban
bevezetett módosítások valódi könnyebbséget
hoznak e téren.
És jó dolog az is, hogy pénzügyileg is tisztán

látszik, honnan hova juthatnak el.
A baj, hogy ez még mindig kevés ahhoz, hogy

a tanári pálya presztízse elérje a kívánatos szin-
tet. Pedig e nélkül a minõségi oktatás felé vezetõ
úton csak elindulni lehet, de nem végigmenni.�
Vereckei Zoltán kitért a ráckevei iskolákban

tavaly már megkezdett tehetséggondozásokra,
az idén elindult helytörténeti oktatásra, a közös
szemétszedésre, az '56-os forradalom 60. évfor-
dulójának amegünneplésére vagy éppen a refor-
máció 500. évfordulója alkalmábólmegszületett
színdarabra és annak elõadására tanári szerep-

lõkkel. Megköszönte azt a rugalmasságot, pozi-
tív hozzáállást, segítõkészséget, amit az elmúlt
egy évben tapasztalhatott az iskolák részérõl a
város vezetése, hogy a pedagógusok munkájuk-
kal támogatták a város azon törekvését, hogy le-
hetõséget biztosítsanak a helyi tehetségek ki-
bontakozásának.
Köszöntõje végén kifejtette, hogy külön öröm

számára az is, hogy egyre több pedagógust vesz

részt a városi rendezvényeken, pedig tudnivaló,
hogy �rengeteg a munkájuk, és többnyire dél-
után 4-kor sem ér véget, mert marad otthonra is
javítani- és készülni való, s akkor még a család-
ról nem is beszéltünk, de azt gondolom: egy pe-
dagógus nem térhet ki az értelmiségi lét felelõs-
sége alól.Munkájával és életvitelével, s idõnként
egyszerû fizikai jelenlétével is példát kell mutat-
nia nem csak diákjainak, hanem nagyobb közös-
ségének is. Különösen igaz ez egy kisvárosban,
ahol egymás szeme elõtt éljük mindennapjain-
kat. Úgy vélem, ahhoz, hogy valaki igazán jó pe-
dagógus lehessen, a kíváncsiságát, nyitottságát
ismeg kell õriznie a világ, a kultúra dolgai iránt,
ez a párbeszédet ismegkönnyíti tanítványaival.�
Végezetül leszögezte, a város vezetése úgy

gondolja, az utóbbi egy évbenmegint nagyot lé-
pett elõre az iskolák és a város viszonyának ápo-
lásában, hiszen �nekünk, képviselõknek és önök-

nek, pedagógusoknak is az a célja, hogy minél
több kimûvelt emberfõt neveljen Ráckeve�.
Ezután került sor az ezüst-, arany-, gyémánt-

és vasdiplomák átadására a Szigetszentmiklósi
Tankerületi Központ képviseletében Nagy Zsu-
zsanna Judit közremûködésével.
Gazdag Béla István RUBIN, Nyerges

Gyuláné VAS diplomát kapott, Balogh Lász-
lóné, Hegedûs Gáborné, LévayGáborné, Ré-
pás Károlyné, Sótonyi Tiborné ARANY dip-
lomában részesültek.
A díszdiplomák átadása után a pedagógusok

megtekinthették a Szabad Ötletek Színház Nóg-
rádi Csalafintaságok c. mûsorát Bor Viktor,
Nádházy Péter és Szitás Barbara elõadásában,
majd egy állófogadáson látta vendégül Ráckeve
Város Önkormányzata a ráckevei óvónõket, ta-
nítókat, tanárokat, ezzel kifejezve egész évi
munkájuk iránti köszönetét.

Szöveg, fotók: Jáki Réka

Ünnepeltük a ráckevei pedagógusokat

A díszdiplomás pedagógusok Gazdag Béla RUBIN diplomás
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Kerenszkij offenzívájának végsõ kudarca1

Azzal, hogy júniusban már az elején megállították a sikertelen
orosz támadást, még nem történt meg a teljes vereség a frontszaka-
szon. Július 19-én a német-osztrák-magyar hadvezetés ellentámadást
indított az orosz fél által elfoglalt területek visszaszerzésére Kelet-
galíciában, amely sikerrel járt, hiszen a hónap végéig elfoglalták
Tarnopolt, Kolomeát, Czernowitzot, az eredeti célt túlteljesítve. Ezzel
Bukovina és Kelet-Galícia területét is csapataink birtokolták.

Az antant ypres-i támadásának elõkészületei1

A támadás célja a tengerpart elfoglalása, és a német tengeralattjáró
bázis megsemmisítése volt.
Az angolok 37 hadosztályt, 3535 löveget, 680 repülõt és több mint

200 harckocsit csoportosítottak július végére. Velük szemben a néme-
tek 18 hadosztálya, 1162 lövege és 640 repülõgépe állt. A lövegekben
mutatkozó angol fölényt még fokozta a németek lõszerhiánya, ezzel a
tûzerõ angol fölénye mintegy hatszorosára emelkedett.
A november végéig tartó harmadik ypres-i csata július 31-én indult,

melyet 10 napos tüzérségi elõkészítés elõzött meg. A jelentõs angol
túlerõ miatt a támadás hatalmas lendülettel zúdult a német állások el-
len, kezdetben mély betörésekkel. A német tartalékok sikeres átcso-
portosítása után azonban csak egy 3 km mély, 16 km hosszú szaka-
szon sikerült állandósítani az elért sikert.

Erdélyi harcok � a villámcsapás
és a jászkun huszár2

A korábban már idézett Kozma Miklós huszár fõhadnagy még min-
dig Erdélyben harcol az oroszokkal szemben, a következõket írja
1917. július 2-i napló bejegyzésében. �A jászkunoknál az utóbbi idõ-
ben villámcsapástól több halott és sebesült esett, mint golyótól. Dél-
után elállt az esõ. Toepkét kísérem vissza. (Toepke Emil ezredes a 10.
cs.és kir. huszárezred parancsnoka) Útközben két sápadt, piszkos,
görbére csavarodott derékkal vánszorgó alakot találunk. A két villám-
sújtott. A jászkun nem bír megmaradni fekve, míg meg nem hótt.
Toepke megszólítja õket:
� Miért nem maradtatok békén fekve, a fene egyen meg benneteket!
� Ezredes úrnak alássan jelentem � nyögi az egyik � nincs dohá-

nyunk, de bajom sincs semmi, csak a jobb oldalam bénult meg egy ki-
csit, és a ménkû vitt el a karomból egy darab vastaghúst.�
Ehhez nem kell kommentár. Még élt, hát ment a pajtások után. Ilyen a

magyar paraszt, bár eddig nem volt mindnek választójoga, és bizonyo-
san nem az általános titkostól lesz ugyanilyen száz esztendõ múlva is.

Egyéb fontos események3

július 1.Megnyílik a Szovjetek Elsõ Összoroszországi Kongresz-
szusa.

július 14. Theobald von Bethmann-Hollweg német kancellár le-
mond � állandósul a kormányválság.

július 17. Tüntetések Pétervárott, melyek hamarosan fegyveres fel-
keléssé fajulnak. A hatalom leveri a felkelõket, Lenin
Finnországba menekül.

július 19. A német Reichstag jóváhagyja az amerikai elnök, Wil-
son béke javaslatának megfelelõ határozatot.

július 20. A szerb emigráns kormány Korfu szigetén megköti a ké-
sõbbi Jugoszlávia politikai alapjait lerakó korfui paktu-
mot mely szerint a szerb királyi család vezeti majd az
egyetlen államba tömörülõ szerbeket, horvátokat, szlo-
véneket, montenegróiakat.

július 30. Kerenszkij alakít kormányt Oroszországban.

ARCKÉPCSARNOK4

Bóna Károly tizedes, az 1.honvéd tábori ágyúsezred hõs katonája

Bóna Károly gazdálkodó
1871-ben született Rácke-
vén. 1894. október 1-jén vo-
nult be tényleges katonai
szolgálatra az 1. honvéd hu-
szárezredhez Budapestre, ahol
két évig szolgált. A világhá-
ború idején újra fegyverbe
szólította a haza. Az 1.hon-
véd tábori ágyúsezredhez vo-
nult be, szintén Budapestre.
Innen került az orosz harctér-
re, s ott részt vett a kárpáti,
majd a radautzi, a dorna-
wattrai, kimpolungi stb. har-
cokban. Ezután az olasz had-
színtéren a piavei csatákban
harcolt.

Emlékét megõrizzük!

Irodalom
1. Galántai József: Az I. világháború � Gondolat Budapest, 1988.

394-398.oldal
2. Kozma Miklós: Egy csapattiszt naplója � Méry Ratio Kiadó

2016., 509-510. oldal
3. Ian Westwell: Az I. világháború napról napra � Hajja & Fiai

Könyvkiadó Debrecen 2001., 135-137. oldal
4. Halasi László: Magyar Tüzérek Ráckevérõl az I. világháború-

ban � Tabló � Az �Árpád� Muzeális Gyûjtemény �EMLÉKEZZÜNK
A NAGY HÁBORÚ RÁCKEVEI HÕSEIRE ÉS ÁLDOZATAI-
RA�� címû 2014. novemberi kiállításának anyagából

Dr. Zellei Gábor

100 éve történt
cikksorozat az I. világháború fontosabb eseményeirõl (1917. július)

Bóna Károly tizedes
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2017 � Arany János Emlékév
Az 1857-es császárjárás irodalmi visszhangja � I. rész

A Budapesti Hírlap 1857-es évfolyamának
július 18-i számában egy nagykõrösi olvasó tu-
dósítását találjuk. Az r.l. jelzetû levelezõ a nagy-
kõrösi nyár eseménytelenségérõl tudósít. �Né-
hány év elõtt elhalt Németh István cs.k. tábornok
a helybeli ref. fõgimnasiumnak végrendeletileg
ezer pfrtot hagyományozott... azon kamatok tán
legczélszerûbben ösztöndíjakra volnának
fordíthatók... � Egyéb fontosabb közlésre méltót
egyforma meddõségû életünk nem igen nyújt. A
társaséletbeli unalmat egy színésztársulat
igyekszik oszlatni, mely melegebb pártfogásnak
örvend, mi ez évszakban nem kis dícséretet fog-
lal magába. ...Az aratás már megkezdetett, s
mindenütt legszebb kilátással biztat. De kevés a
vevõ s a gabna ára igen alanti...� búsong a
nagykõrösi levelezõ. (1) A lap augusztusi szá-
mában újra nagykõrösi hír bukkan fel: a lap le-
velezõje egy pajta leégésérõl ad hírt, két gyerek
égett benn
De sejthette-e r.l. levelezõ azt a belsõ tüzet,

mely a�helybeli ref. fõgimnasiumnak� egyik ta-
nárát, Arany Jánost égette? Hiszen a �tár-
saséletbeli unalmat� a költõ nem vállalta, kima-
radt a helyi kaszinóból, ahová vagy huszonöt
pengõforintot fizetett, de huszonöt poltura érté-
ket sem nyert � mint egyik levelében maga is
megírta. Égetõ emlékként merülhetett fel szívé-
ben a május huszonnegyediki uralkodói látoga-
tás Nagykõrösön. Pedig lélekben már felkészül-
hetett erre is, hisz a kormánylap � a Budapesti
Hírlap �mármájus ötödikén jelentette: �a váro-
si hatóság, miután örömmel értesült arról, hogy
legalázatosabb kérése teljesült, s Õ cs(ászári)
Felségeik ott is megállapodni s 30 perczet eltöl-
teni méltóztatnak, buzgó polgármesterük vezeté-
se alatt nagy elõkészületeket tett, hogy Õ Felsé-
geiknek e község hódolatát bemutatva, ott mula-
tásukat mennél kellemesebbé tegye.�
A vaspálya mentén történõ megjelenést má-

jus 24-én Arany professzor úr sem kerülhette el,
ki kellett mennie a kollegatussal az állomásra,
ahol �négy obeliszk és egy diadalkapu gallyak-
kal, zászlók és koszorúkkal gazdagon ékítve volt
felállítva, hol a község küldöttsége az összes tes-
tületekkel, a tanodai ifjúság és a számosan kép-
viselt mindkétnemû lakosság állt�. Szégyenkez-
ve hallgatta az énekkart, �mely a néphymnust
éneklé� ami nem más volt, mint a �Gott
erhalte� hiszen a ceglédi tudósítás kifejezetten
�az austriai néphymnus�-ról beszél. Szégyen-
kezett, hogy kivezényelték az egész tanári karral
és diákjaival a zsarnok Ferenc József �ünneplõi�
közé, láthatta az uralkodót és ifjú feleségét kö-
zelrõl is, �midõn a vasúti kocsiból kiszállva a
népünnepet megszemlélni, s az egy nagy kereszt
alakjában felállított néptömeg között elhaladni

méltóztattak.� (Az idézetek a Budapesti Hírlap
1857. V. 27-i számából valók.)
De jogos büszkeséggel vallhatta meg, hogy a

hivatalos lap május 5-i számába Hauer István,
Albrecht fõherceg adlatusa felkérése ellenére
sem írt, megtagadta a hódoló köszöntõ verset. A
császári pár szomorú, harminc perces nagykõrö-
si megállásának, ennek a hivatalos rendelkezés-
sel megrendelt ünneplésnek egyetlen szívderítõ
pillanata lehetett, a Magyar Pál polgármester
köszöntõje után elhangzó �magyar� nyelvû
császári válasz, mellyel Ferenc József,�aFelsé-
ges Uralkodó szájából magyar nyelven adott
legkegyesebb válasszal megörvendeztetni sze-
rencsés volt� a nagykõrösieket. (Budapesti Hír-
lap, V. hó 27. száma szerint)
Pillanatnyi csendes derültséggel vett elégté-

telt Arany, ha meghallgatta a költõ a magyarul
beszélõ császárt, mégis ránehezedett a groteszk
helyzetre a hivatalos rendezéstõl sugallt néhány
erõszakosmegoldás.
A Budapesti Hírlap tudósítója ugyanis azt ál-

lítja, hogy �õsnemzeti szokás szerint� történt az
ökörsütés,mertNagykõrösön ekkor�bor szaba-
don folyt a hordókból ,s egy óriási nyárson lán-
goló tûz fölött egy ökör sült�. E nagykõrösi ün-
nepeltetésben � mely aligha volt önszándékból
megrendezett ünnep � Arany maga elõtt láthatta
mindazokat az elemeket is, melyek azonosak a
ballada, a walesi lakoma õsképével. Bizonyára
igaza van (részben) a nagykõrösi helytörténész
Fekete Bélának:
�Arany lelkében mi ment végbe, sohasem le-

hetett megtudni. Nem beszélt sohasem a látoga-
tásról és leveleiben sem tesz errõl említést, de
gondolható, hogymilyenhatással volt a lelkére.�
Arany Tompának azonban keserû vallomást tesz
1857. június 26-án kelt levelében, és mégis így
állást foglal) elpanaszolja közvetve a zaklató ál-
lami felkérést is a tisztelgõ versmegírására:
�Olvastad-e a bárányfelhõs verset? Ha igen,

úgy értesz engem, ha nem, akkor nem magya-
rázhatom ki jobban. Lisznyaynak becsületére
válik, ugye? Engem is felszólított az a jó úr, ara-
nyokat ígérve sokat, de én legjobb akarat mellett
sem tehetémmeg, beteges állapotommiatt.�(2).

A Pestmegyei Levéltár Nagykõrösi Osztálya
felbecsülhetetlen értékû forrást, egy beszámoló
jelentést õriz a nagykõrösi 30 perces császárláto-
gatásról, így többet is tudhatunk a hivatalos tu-
dósításnál. Az ünnepség helyi megrendezésével
megbízott tanácsosoknak részletes jelentést kel-
lett írniok az elõzményekrõl és az ünnepségrõl,
így a látogatásnak szinteminden perce rekonst-
ruálható. Így mindaz a sérelem is, amit Arany
János e májusi napon átélt. (3) A beszámoló le-
írás a város zárt levéltárábanmaradt ránk.
�A' tisztelt községválasztmánynak ad/728

alatt kelt határozatával alulírottak voltunk
a'végre megbízva hogy császár' s császárné Õ
felségeik átutazási ünnepélyét rendeznénk.
Ezen megbízatás folytán van szerencsénk el-

járásunkról, a' szerencsésen véghez ment nagy
ünnepély rendezésérõl' s lefolyásáról következõ
részletes jelentést mutatni be.� (1. lap a.) Nagy-
kõrös eredetileg ugyanis nem fogadta volna a
császári párt, �Nkõrös ki lévén hagyva azon sze-
rencsés községek sorából, melyek a Felséges
Uralkodó pár kiszállásával szerencsésíttetnek�
� olvassuk a jelentésben.
Így sem kerülhettek volna el azonban minden

tisztelgést, ugyanis Nagykõrös �a vett felsõbb
útasitáshoz képpest alattvalói hódolatát más
szomszédos községbenmutathatja be�De költsé-
geik fennmaradtak volna: �a' teendõ költség köz-
ség tekintélyének emelése nélkül más város fénye
emelésére leend beruházva�. Ahogy Nagykõrös
versengõ lelkialkatát ismerjük, aligha akarták
akár Cegléd, akár Kecskemét � a két versenytárs
város- állami elõnyeit elõsegíteni.Ezért úgyhatá-
rozott a bizottmány, �miszerint Cs(ászári) ÕFel-
ségeiket a' határbelyi pályatõnélmegállapodásra
/azaz megállásra KJL/' s e Város hû lakossága
hódolatának itt helyben elfogadására legmélyebb
tisztelettel folyamodványilag keressék fel.� (1. a)
Feltételezhetjük, hogy e folyamodvány be-

nyújtását a nagykõrösi rendezõknek szinte aján-
lotta Hauer István adlatus hivatala -ez is megtör-
tént: �a Felséges Pár Nkõrös város hív népét
magas kiszállásával' s a' Nép hódolatának itt
helyben elfogadásával megörvendeztetni ke-
gyelmesnek nyilatkozott� (1 b.) Most már � ke-
rül, amibe kerül, gondolhatták Nagykõrösön, a
többletköltséget állniok kellett. Ezért: �bizott-
mány kötelességének tartja az ünnep menetét
rendét rövid vázlatban lerajzolni� (2. b)

Dr.Kovács József László
Folytatás a következõ számban.
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A ráckevei óvodákba járó gyermekek fejlesz-
tésére nagy hangsúlyt fektetünk. Legutóbb a Di-
gitális kompetenciafejlesztéshez szükséges eszkö-

zök beszerzésérõl számoltam be.
Most fejlõdésünk, fejlesztésünk egy újabb állomásáról számolha-

tok be.
A történet még 2014-ben kezdõdött, amikor a fenntartóval egyetér-

tésben �Ovi-foci� mûfüves pálya megvalósítására pályáztunk.
Akkor a pályázatunk nem nyert, de nem is utasították el. Úgy mon-

danám, hogy a döntést elnapolták.
2016-ban a pályázat kiírója jelezte polgármester úrnak, hogy

amennyiben a pályázati szándékunkat fenntartjuk, az elbírálásnál szá-
molnak a mi igényünkkel is. Ekkor épült az Ifjúság úti Óvoda új szár-
nya, így 2016-ban nem volt forrás az önrész biztosításához, viszont a
pályázati szándékot a város vezetése továbbra is fenntartotta.

Ennek köszönhetõen 2017-ben óvodánk is elnyerte amûfüves focipálya
megvalósításának lehetõségét.
Nagy örömmel számolhatok be arról, hogy a pálya az Ifjúság úti Óvoda

udvarán megvalósult. A mûszaki átadás megtörtént. Jelenleg az óvodape-
dagógusok képzésen vesznek részt, és az õszi ünnepélyes átadás után óvo-
dásaink birtokba vehetik ezt az új létesítményt is, amely a gyermekek
mozgásfejlesztéséhez nyújt kiváló helyszínt, területet, és eszközöket.
Köszönet Ráckeve Város Polgármesterének, képviselõ-testületének,

hogy a pályázati önrészt biztosították.
Köszönet a PolgármesteriHivatalMûszakiOsztályának, akik a pályázat

hivatalos részét koordinálták.
Köszönet a RávüszKft. vezetõjének, és a dolgozóknak, akik a pálya he-

lyét elõkészítették, és köszönet a tagóvoda vezetõjének, és munkatársai-
nak, akik amunka gördülékenymegvalósítását segítették.

Kulcsárné Paska Ibolya intézményvezetõ

Ráckevei SzivárványÓvoda a �Közalkalmazottak jogállásáról szóló�
1992. évi XXXIII. törvény 20/A. § alapján pályázatot hirdet

Ráckevei SzivárványÓvoda
1 fõ óvodapedagógusmunkakör betöltésére

(teljesmunkaidõ).

A közalkalmazotti jogviszony idõtartama:
1 fõ közalkalmazotti jogviszony.

Foglalkoztatás jellege: teljes munkaidõ

Amunkavégzés helye:
Pest megye, 2300 Ráckeve, Vörösmarty u. 40.

A munkakörbe tartozó, illetve a vezetõi megbízással járó lényeges
feladatok:
Óvodapedagógiai feladatok ellátása.

Illetmény és juttatások:
Az illetmény megállapítására és a juttatásokra a 2011. évi CXC törvény
és a 326/2013. (VIII. 30.) kormányrendelet rendelkezései az irányadók.

Pályázati feltételek:
� Büntetlen elõéletû, cselekvõképes, nem áll közügyektõl eltiltás
hatálya alatt, Nem áll foglalkozástól, tevékenységtõl eltiltás
hatálya alatt.

�Magyar állampolgár, vagy külön jogszabály szerint a szabadmozgás és
tartózkodás jogával rendelkezõ, illetve bevándorolt vagy letelepedett

Apályázat elbírálásánál elõnyt jelent:
Óvodapedagógusmunkakörben szerzett 3 év szakmai tapasztalat.

Apályázat részeként benyújtandó iratok, igazolások:
� Fényképes szakmai önéletrajz
� Végzettséget igazoló okirat(ok)másolata
�Motivációs levél
� Erkölcsi bizonyítvány

Amunkakör betölthetõségének idõpontja:
2017. szeptember 01.

Apályázat benyújtásának határideje: 2017. július 21.

A pályázati kiírással kapcsolatosan további információt Kulcsárné Paska
Ibolya intézményvezetõ nyújt, a 06/24-519-015 -ös telefonszámon.

Apályázatok benyújtásánakmódja:
� Elektronikus úton Kulcsárné Paska Ibolya intézményvezetõ részére az
ovi@rackeve.hu e-mail címen keresztül

Apályázat elbírálásának határideje: 2017. július 28.

Értesítés:Csak a sikeresen pályázó kerül kiértesítésre.

Újabb fejlesztés a Szivárvány Óvodában

Pályázati felhívás � óvodapedagógus munkakör betöltésére
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�Határtalanul�
kirándultunk a Délvidéken
Háromnapos tanulmányi kiránduláson vett részt a Ráckevei Árpád Fejedelem

Általános Iskola hetedik évfolyama 2017. május 31.�június 2. között a Délvidé-
ken. Magyarlakta vajdasági területeken bõvítettük történelmi, irodalmi, földraj-
zi, mûvészeti ismereteinket. Gyönyörködtünk a természeti szépségekben, erõsí-
tettük összetartozásunkat a Kárpát-medencében élõ magyarsággal.
Utunk során Belgrádban a nándorfehérvári várlátogatás alkalmával feleleve-

nítettük az 1456-ban lezajlott csata eseményeit. A déli harangszó minden dél-
ben ennek a gyõzelemnek az emlékére szólal meg, tudtuk meg az idegenveze-
tõnktõl.
A magyar nyelvterület legdélebbi települése Székelykeve, Ráckeve város

testvértelepülése.
Itt meglátogattuk a település iskoláját, ahol Salamon Géza igazgató úr mutat-

ta be nekünk az intézményt. Az iskola hatalmas tornacsarnokát is kipróbáltuk, a
helyi gyerekekkel barátságos focimeccset játszottunk.
A római katolikus templom kertjében található egy kopjafa. Itt ünnepeltük a

helyi iskolásokkal, falubeliekkel a Nemzeti Összetartozás Napját.
A lenyûgözõen szép Al-Duna mentén is kirándultunk. Élõ történelemórán

vettünk részt Szendrõ várában. Galambócon a történelemmellett az irodalom és
a földrajz is elõtérbe került. Az utazás során több alagúton haladtunk keresztül.
Festõi táj tárult a szemünk elé, a Kazán-szorosok, illetve a Vaskapu-erõmû, ami
a világ legnagyobb vízerõmûvei közé tartozik.
Utunk során felkerestük Újvidéket, amit MáriaTerézia alapított a török kiûzé-

se után. Városnézés során ismerkedtünk a várossal. Péterváradon is jártunk a hí-
res erõdben, ami fénykorában Európa legjelentõsebb hadi építményei közé tar-
tozott.
Szabadkán folytattuk utunkat. Felkerestük a szecessziós stílusban épült vá-

rosházát, megkoszorúztuk a város híres szülöttének, Kosztolányi Dezsõnek a
szobrát.
Utolsó állomásunk a Palicsi-tó volt. Sajnos a tó mára már szinte haldoklik, a

régebbi felelõtlen emberi beavatkozás a vízminõségét teljesen lerontotta. Nap-
jainkban komoly erõfeszítéseket tesznek, hogy a tó újból a régi legyen. A tó
partján a századfordulón épült villákat felújították, pihenõközponttá alakították.
Mindnyájan jól éreztük magunkat a remekül szervezett kiránduláson. Renge-

teg élménnyel, új ismerettel gazdagodtunk.
Köszönjük tanárainknak Matula Tündének, Kovácsné Spisák Szilviának,

Fésûné Farkas Magdolnának, dr. Nagy Klárának a kirándulást!
Pihelevics Bence

7. b osztályos tanuló

Köszönet
Nagy öröm számomra, hogy ismét köszönõ levelet írhatok.
Ebben a nevelési évben is sokan támogatták emberileg is és

anyagilag is óvodánkmûködését.
Nagy élmény volt óvodásainknak, hogy eljuthattak Buda-

pestre azÁllatkertbe, és utána egy jó hangulatú cirkuszi elõadást
nézhettek meg. Ehhez a kiránduláshoz Boda Attila, Bobek Gá-
bor, Kharis-Ujszászi Éva önkormányzati képviselõk, valamint
Dr. PatakiMárta adtak anyagi hozzájárulást. Köszönjük!
Szeretném megköszönni Szadai József polgármester úrnak a

DIOO fejlesztõeszköz megvásárlásához nyújtott támogató
segítségét, valamint, hogy lehetõvé tette, hogy a gyermekek té-
rítésmentesen eljuthassanak busszal az erdei óvodába.
Köszönet illeti Boda Attilát, aki elvitte óvodánkból a hírt,

hogy szeretnénk a DIOO fejlesztõ eszközt óvodánkba. Kö-
szönet illeti a támogató képviselõket, hogy a mi óvodánk
juthatott hozzá elõször városunkban ehhez a nem minden-
napi játékhoz.
Tisztelettel köszönömNagy Sándorné, Margitkának az Isko-

la úti óvoda volt vezetõjének nagylelkû felajánlását, hogy a vá-
rosi kitüntetéséhez járó tiszteletdíj teljes összegét óvodánkba já-
ró gyermekekre fordíthatjuk.
Köszönjük Kovács Gyula CKÖ elnöknek, hogy egy bábelõ-

adás költségét finanszírozta roma önkormányzati keretbõl.
Köszönet illeti Somogyi Szilviát és Gergõ Pétert, akik jelen-

tõs összeggel támogatták óvodánkat.
Köszönöm Éliásné Márta Katalin óvodapedagógus kollé-

gámnak, hogy éveken keresztül megszervezte számunkra az er-
dei óvodában való részvételt. Nagyon jó egészséget és vidám
napokat kívánok neki a nyugdíjas éveiben!
Köszönöm Pirisi Ákos, volt tanítványomnak, hogy a húsvéti

ünnep közeledtével nyuszikat simogathattak gyermekeink az
óvodánkban. Köszönöm Pilinger Angélának, hogy az Állatok
világnapja alkalmából elhozta a kisfia pónilovát.
Köszönöm Lukács Ágnesnek, a Ráckevei Rendõrkapitány-

ság c.r.ftzls, bûnmegelõzési elõadónak, hogy óvodánkban koor-
dinálja az Ovi- zsaru programot.
Köszönöm Jáki Réka igazgató asszonynak, hogy lehetõvé

tette a Tojáskiállítás megtekintését számunkra.
Köszönöm, a Ráckevei Kéve Néptánc Együttes tagjainak,

Szanyó Zsuzsanna Katának, Nagy Blankának, Hegyi Norbert-
nek, Szabó Sándornak, hogy gyönyörû táncukkal színesítették
évzáró-ballagó mûsorunkat. Köszönöm Kakuk Pál mûvészeti
vezetõnek, hogy támogatta ötletünket.
Szanyó Isvánnak köszönöm a szappanadagolókat.
Nagy Gézának és családjának köszönöm a sok szép mese-

könyvet.
További támogatóinknak is köszönöm, hogy segítségünkre

voltak a mindennapokban: Abelovszki József, Jakab Ágnes,
Vásárhelyi Kertészet.
Minden munkatársamnak köszönöm a színvonalas szakmai

munkát, kitartásukat!
Tisztelettelmegköszönömmunkatársaim és amagamne-

vében egész évi segítõ támogatását Kulcsárné Paska Ibolya
intézményvezetõ asszonynak.
Mindenkinek kellemes idõtöltést, vidámnyarat kívánok!

VéghMária tagintézmény-vezetõ
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RÁCKEVEIÁRPÁD
FEJEDELEM

ÁLTALÁNOS ISKOLA

1. a
Blényesi Réka
Bölcskei Gábor
Csató Dóra
CzernyAnnaDóra
DudásMilán
Galgóczi Ádám
Gujka-Boros Boglárka
Hriazik-NagyVeronika
Kovács Krisztián
Mendi Réka
Mészáros Emma
Perneker Richárd Bertold
Szabó BorókaÁgnes

1. b
Bajnóczi Ádám
Huszár Dóra
Stenczel Vivien
Ürögi Lili
VighKitti

2. a
Bárány László
Bodor Johanna Frida
Erdõs Borbála
Jeszenszki Blanka
Kovács Lilla
Mészáros Regõ
Nagy Zsuzsanna
Nyul Zsófia
Rácz-Beregi Réka
Schvarcz Petra
Szabó Lilien Szabina
Vásárhelyi-Nagy Réka

2. b
Kiss Dániel András
Kócs Lotti
Molnár Tímea
Németh TímeaAnita
Szabó Lilla Eszter
SzabóMáté Krisztián
Szõnyi Balázs
VargaMárk

3. a
Jeges Nikolett
Jónás ÁronAndrás
Kovács Viktória
RetzerMáté

3. b
Kirták Fanni
Mendi Bulcsú
Sallai Jázmin

4. a
Beretki Róbert Csaba
Czinege Julianna Róza
Kudar Kamilla

4. b
Balogh Sándor
BezzegGergõ
Faragó Roland
Kenessey Ramóna
Szõnyi Csongor
Pihelevics Bálint

4. c
Ináncsi Lili
Lóczi RoxánaDiána
Méri Botond
Pergel Huba
Selmeczi Anna
Ujvárosi Boglárka
Zsolnai Lili

5. a
Ohári Gabriella

5. b
Csató Bendegúz
Németh Zsolt
Simsik János

6. a
Podruzsik Enikõ
Stáhly Krisztina
Szilágyi Noémi
Tóth Botond

6. c
Baranyi Barnabás

7. a
Kiss Bianka
Pongrácz Lili
Szász Henrietta
WedamKristóf

7. b
Erdõs Nóra
Pihelevics Bence

8. a
Erdõs Anna
Lukács Levente
Togyeriska Imre
Vásárhelyi-Nagy Balázs

SZENT IMRE
KATOLIKUS

ÁLTALÁNOS ISKOLA

1. a
Baracskai Anna
Békés Balázs
Besenyei Boróka
Bezsenyi Nikolett
Bodó Sarolta
Bodor Boglárka
Borbély Hanna Rebeka
Bukri Vivien
Dulcz Lina
Fritz Hanga
Józsa Zsófi
Kemény Lili

Mágori Nóra
Novák Csenge
Rátonyi Anna Eszter
SzabadMiklós
Szász Attila
Zombori Zita

1. b
Almási Lili Anna
Faragó Bence Ingo
FerencAnna Borka
Gerstenbrein Kira
Horváth Katalin Zsófia
KálmánViktória
Kirchner Kinga
Kiss Tímea
KuruczKeve Borisz
László Áron
Németh Bence
Nyíri Elizabet Éva
Palotai Barbara
Puskás Lili
SamuDóra
SamuVivien
Sándor Nóra
Sári Gergõ
Takács Kata
Vagács Kitti

2. a
Czár Sarolta Hajnal
Gombás Lajos Levente
Kajlik-HorváthÁronFarkas
NovákOrsolya
SchreinerMárton
Tódor Berta
Viski Dániel

2. b
KelemenBalázs
Molnár Liána
Nagy Eszter
Nagy Zita Réka
Poór Levente
Vagács Benedek

3. a
Bodor Bernadett
Csömöri Boglárka
Erdélyi Csilla
Forgács Lili Bianka
Kardos Eszter Franciska
Mágori Zsóka
Pap Réka
Tóth Teodor

3. b
Agócs András
Girardet Domos
GõgösAdrienn
KálmánGergely
Kurucz Balázs
Lukács Tibor
Lukácsi Kadosa Zsombor

Schwarczenberger Boldi-
zsár

4. a
Darók Zsófia Krisztina
Gáspár LénaViktória
Kovács Flóra Dalma
KukoveczÁron
Marton Emese
MikolaMátyás Péter
PaskóViktória Kata
Pokornyik Enikõ
Pónuzs Nelli
Pónuzs Noémi
Sári Viktória
Vanyúr Linda

4. b
Aszódi Ákos Tibor
CzékmánBalázs
Fehér AnnaMónika
Kiss László Patrik
Kudar Viktória
Mendöl Luca
Puskás Nikolett
Tõkés Nimród

5. a
Ács Emília
Bálint Réka
HodinkaMilán
Máthé Panka Zsuzsanna
NagyGergõ
Vásárhelyi Virág
Vörösmarty Gergõ Zoltán

5. b
Czár Dorottya
Görcs Dorottya Petra
Kocsis Botond
Lukácsi Jázmin Bíborka
Novák Réka
Süle Nándor

6. a
Juhász Kitti Anita
KelemenAthena
Kovács Luca
Limbek Laura
Mály ZsuzsannaMilica
Mikola Júlia
Szabó Lili
Szanyó Tímea
Tokodi Anett
Vanyúr Helga
VargaVince
VonaViola Réka

6. b
CsomaBoglárka Lilla
Hír AnnaMária
KalóViktória
Pásztor Dorina
SzõkeMihály Sándor
TóthGergely Péter

8. b
Detrich Athanász
Süle Nóra

RÁCKEVEIADY
ENDREGIMNÁZUM

7. a
BendaViktória
Bors Kristóf István
Horváth Boglár
Majoros Ádám
MoharosMáté Viktor
Pahocsa Petra
Szöllösi Hajnal
Udvari Nina Szonja

8. a
Granc Péter
Kovács János
Novák Botond
Olasz Ágnes
Olasz Ferenc
Paulovits Barnabás
Paulovits Kinga
Répás Emese
Modroczki Szandra
Spátay Sára
Sziládi Viktória

9. a
HorváthMatilda
MertlMartin

9. c
NagyHanna

10. a
Ács Fanni
Bors Adrienn
BuschAdrienn
CsókaNóra
Fehér Fanni
NovákKatalin

11. a
Erdõs László
Jáger Rebeka

11. b
Both Botond
Ujvári Ádám
Oroszi Gusztáv

11. d
Moharos Erzsébet

12. a
Bagyinszki Csaba
Baracskai Emma
Batu Bernadett
Mivel az érettségi vizsgák
még lapzárta után is tartot-
tak, kitûnõre érettségizett di-
ákjaink névsorát a következõ
számbanolvashatják!

A gimnázium vezetése

RáckeveVáros kitûnõ tanulói a 2016/2017. tanévben
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Elhunyt Jókai Anna
85. életévében elhunyt Jókai Anna

író, a Magyar Mûvészeti Akadémia
rendes tagja, a nemzet mûvésze, aki
Ráckevére is sokszor ellátogatott, sõt
számos barátja élt itt, akihez mindig
szívesen érkezett. 1910-ben az Össze-
tartozás Emlékparkot Õ avatta fel
ünnepi beszédével, de könyvtárunk-
ban könyvbemutatót is tartott.
Írói pályája senkiéhez sem hasonlít,

spirituális realizmusnak, az isteni és
az emberi szint találkozásának nevezett életfelfogása erkölcsi és írói
programként is beérett. A Magyar Mûvészeti Akadémia Jókai
Annát saját halottjának tekinti.

Jókai Anna Kossuth-nagydíjas író, a NemzetMûvésze 1932. novem-
ber 24-én született Budapesten, Józsefvárosban élõ polgári családba,
melynek gyökerei Vasmegyébe nyúltak vissza.
Iskoláit aMária Terézia téri elemi mintaiskolában kezdte meg, ahova

1939 és 1942 között járt, majd ezt követõen 1943-ban a Zrínyi Ilona
Leánygimnáziumba került. Ott érettségizett 1951-ben. Érettségi után
színiakadémiára, egyetemre jelentkezett, de sehova sem vették föl.
Hogy eltartsa magát, munkát volt kénytelen vállalni: elõször, 1951 és

1953 között a Budafoki Borpalackozó Vállalatnál lett könyvelõ. 1953-
ban férjhez ment Bánky Róberthez, két gyermekük született: Gábor
1955-ben és Nóra 1957-ben.
1953-tól a X. kerületi Tanács Népmûvelési Osztályának mûvészeti

elõadója lett egészen 1957-ig. Az 1956-os forradalom alatt Jókai Anna a
hétköznapi emberek életét élte az akkori nem hétköznapi körülmények
között. A történtekrõl alkotott és meg nem változott véleményének
kinyilvánításamiatt munkahelyérõl 1957-ben eltávolították.
Ezután aXI. kerületi Szociális Foglalkoztatónál lett vezetõ könyvelõ.
Bekerült az Eötvös Loránd TudományegyetemBölcsészettudományi

Karára, magyar-történelem szakra. Munkája mellett tanult, levelezõ
tagozaton. Diplomáját 1961-ben kapta kézhez. Ezután egészen 1970-ig
tanított a Jázmin utcai Általános Iskolában. Idõközben elvált elsõ fér-
jétõl, s 1964-ben új házasságot kötött dr. Török Endrével. 1970-tõl a
Vörösmarty Gimnázium tanára lett.
1966-ban jelent meg elsõ novellája, a Családi kör a Kortárs címû

folyóiratban, 1968-ban pedig elsõ regénye, a 4447 a Magvetõ Kiadó
gondozásában.
Írói pályáján aztán sorra születtek a regények � és hozzá az elis-

merések. 1970-ben Jókai Anna József Attila-díjat kapott, és ekkortól lett
tagja a Magyar Írószövetségnek is. 1976-tól szabadúszó íróként él és
alkot.Mûveimár az 1970-es évek eleje ótamegjelennek idegen nyelven
is: lengyelül, csehül, szlovákul, franciául, németül angolul � Európában
és a tengeren túl. A magyarul 1972-ben megjelent Napok címû regé-
nyéért (amelynek lengyel változata a cenzúramiatt csak 1983-ban látha-
tott napvilágot) a lengyel rendkívüli állapot idején, 1980-ban Pietr�ak-
díjat kapott.
1983-ban újra férjhezment, Kapocsi Sándorhoz.
Az erejét még megmutatni képes diktatúra idején a Magyar Írószö-

vetség alelnöke 1986 és 1989 között, majd a rendszerváltozás után,
1990-tõl 1992-ig a szervezet elnöke lett.
1992-tõl a Széchenyi Irodalmi és Mûvészeti Akadémia tagja. 1998-

ban jelent meg Ne féljetek címmel nagysikerû regénye, amely összesen
huszonkét kiadást ért meg. A meghalás folyamatát bemutató regény

elkészülte után Jókai Anna úgy fogalmazott, több regényt már nem
fog írni. Ám az a szellemi hagyományanyag és pozíció, amelyet
élete során magáénak tudhatott és betöltött, szóra bírta mégis a világ
és hazája sorsának alakulása láttán. Ennek a figyelemnek lett
gyümölcse a beckett-i emberiségdrámára rájátszó Godot megjött
címû könyve. 2012-ben jelent meg Éhes élet címû regénye. 2012.
augusztus 20-án a Magyar Érdemrend polgári tagozatának nagyke-
resztjével, 2014. március 15-én Kossuth-nagydíjjal tüntették ki. A
több rangos állami és mûvészeti díjjal kitüntetett Jókai Anna a
2011-ben alapított Magyar Mûvészeti Akadémia köztestület tagja.
A 80 éves Jókai Anna írót 2012-ben tanulmánykötettel köszön-

tötte a Magyar Mûvészeti Akadémia, írói munkásságát elsõ ízben
értékelte konferencia. Az MMAKözelképek írókról címû kismono-
gráfia-sorozatában pedig néhány hónapja jelent meg pálya-
összegzés Jókai Annáról Imre László irodalomtörténész, kritikus
tollából.
Mûvészeti szervezeti tagság
A Magyar Alkotómûvészek Országos Egyesületének tagja 1970-
tõl folyamatosan. 1991 és 1995 között elnökségi tag.
A Magyar Írószövetség tagja 1970-tõl folyamatosan. 1986 és
1989 között alelnök, 1990-tõl 1992-ig elnök. Haláláig választ-
mányi tag.
Az Írók Szakszervezetének tagja 1989-tõl, 1997-tõl elnöke.
A Széchenyi Irodalmi és Mûvészeti Akadémia tagja 1992-tõl.
A Nemzeti Kegyeleti Bizottság elnöke 2000-tõl 2006-ig.
Az MMA társadalmi szervezet tagja 2000-tõl.
A Magyar Mûvészeti Akadémia rendes tagja 2011-tõl.
Díjak
József Attila-díj (1970), SZOT-díj (1974), Pietr�ak-díj (Lengyel-

ország, 1980), a Magyar Köztársasági Érdemrend középkeresztje
(1992), Kossuth-díj (1994), Magyar Örökség díj (1999), Magyar
Mûvészetért Díj (2000), a Köztársaság Elnökének Érdemérme
(2002), Arany János Nagydíj (2003), a Magyar Kultúra Lovagja
(2004), Prima-díj (2004), Prima Primissima Közönségdíj (2004),
Kölcsey-díj (2004), Stephanus-díj (2006) Árpád fejedelem-díj
(2007), a Magyar Érdemrend nagykeresztje (2012), Bocskai István-
díj (2013), Kossuth-nagydíj (2014), Nemzet Mûvésze (2014)

http://www.mma.hu/muveszeti-hirek/-/event/10180/
jokai-anna-halalh-1

Nyugodjék e nagyszerû Írónõ, Ember békében! Emlékét szere-
tettelmegõrzi RáckeveVárosa.

Összeállította: Jáki Réka
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�Hej, halászok, halászok, mit fogott a hálótok?
Nem fogott az egyebet, csak egy sovány
keszeget!�

Sült keszeg fokhagyma-
mártással

A keszeget a szokásos módon jó ropogósra
megsütöm.

Az én fokhagymamártásom:
Egy jó nagy fej fokhagymát megtisztítok, és

mozsárban összetöröm, esetleg fokhagyma-
présen átnyomom. Megsózom, kis borsot és
csipet piros paprikát is szórok rá, és elkeverem
olajjal, ha nagyon sûrû kis forró vizet adok
hozzá. Szórok rá egy kk. darált dióbelet, ettõl
nagyon különleges lesz.
A sült halat ezzel amártással locsolommeg.

Savanyú káposztás harcsa
1 kg savanyú káposztát félig megpárolok

zsiradékon � a legjobb a libazsír. Tepsibe terí-
tem, és megszórom kis reszelt gyömbérrel.
Rárakom az elõre besózott, borsozott harcsa-
szeleteket. Vajdarabkákat rakok rá, és megsü-
töm. Amikor majdnem kész, meglocsolom
bõven, tejföllel. Puliszkával, esetleg friss ke-
nyérrel tálalom.

Töltött ponty
Egy db 2 kg-os pontyot megtisztítok, és a

belsejét megtöltöm a következõ töltelékkel.
2 db zsömlét tejben megáztatok. Egy kanál

zsiradékon megpárolok egy fej hagymát, hoz-
záadok egy jó marék apróra vágott gombát.,
sózom, borsozom. Kissé kihûtöm, hozzáadom
az áztatott zsemléhez, szórok rá egy kis marék
reszelt sajtot, hozzáütök egy db tojást. Sózom,
borsozom ízlésem szerint, kis petrezselyem
zöldjével megszórom. Ezt a tölteléket töltöm
az elõkészített pontyba. Olajozott tepsibe he-
lyezem, megtûzdelem füstölt szalonna szele-
tekkel, beborítom citromszeletekkel. Öntök rá
egy kis fehér bort és ezzel a lével locsolgatom
sülés közben.

Tárkonyos halleves
Egy bográcsban zsiradékon egy fej hagymát

pirítok, felöntöm kb. 2 liter vízzel. Amikor
felforrt beleteszem az apró halakat, fejet stb.
Rázogatással keverés nélkül kb. fél órát
fõzöm. Ekkor leszûröm, kissé átnyomkodom,
és a leszûrt lébe helyezem a nagyobb hal-
szeleteket, melyeket elõre kissé besóztam.
Amikor a szeletek majdnem készre fõttek
tejföles habarással behabarom, és egy jó csipet
ecetes tárkonyt szórok rá, ezzel már csak egyet
lobbantom.Citromlével, esetleg tárkonyecettel
savanyítom, ízlésem szerint. Ebben a kániku-
lában kiváló pikáns leves.

Remélem, nemcsak sovány keszeg kerül a
fazékba, jó fõzést, jó étvágyat kívánok, és vi-
gyázat a halszálkákkal.

Szász Veronika

KKeennccéékk ppiirrííttóóssssaall��
kköönnnnyyeedd nnyyáárrii vvaaccssoorráákk
A kencéket nagyon szeretem, sokféle fel-

használása miatt. Nemcsak pirítóssal lehet
fogyasztani, hanem húsokat lehet vele tölteni,
így újabb ételt lehet az asztalra tenni.
A kencék nagyon jók beszélgetésekkor,

borozgatáskor, pirítóssal, zöldségekkel köny-
nyû vacsi is lehet.
Mindegyik elõételként is tökéletes.
Legnagyobb kedvencem a:

Padlizsánkrém
Tudom sokféle ízesítéssel készítik, nálunk a

sima, natúr krém amenõ.
Hozzávalók: 4-5 padlizsán, fényes legyen,

zöld legyen a szára, de ne legyen puha, 1 db
lilahagyma kockázva, 2 gerezd fokhagyma
reszelve, só, bors, mustár, oregano, pár csepp
citromlé, olaj.
A padlizsánt öntöttvason, gázon feketére

sütöm. Szûrõre teszem, leveszem a héját,
megsózom, így kijön a kesernyés íze. Közben
a hagymát, fokhagymát olajon kicsit megpirí-
tom, hagyom kihûlni.
A padlizsánt, hagymát, mustárt, fûszereket

botmixerrel pürésítem, citromlével keverem,
olajjal krémesítem. Pirítóssal mennyei � ha
húst töltök vele, akkor még fél kaliforniai
paprikát kockázva és aszalt paradicsomot is
adok hozzá.

Cukkinikrém
Hozzávalók: 3-4 db közepes cukkini � hé-

jastól reszelve, 2 gerezd fokhagyma reszelve, 3
db natúr sajtkrém, 3 db zöldfûszeres sajtkrém,
2 db márványsajtos krém, 1 db lilahagyma
kockázva, fél kaliforniai paprika kockázva, só,
bors, chili õrlemény, oregano, olaj.
A reszelt cukkinit olajon, nagy lángon pirí-

tom pár percet, sózom, megforgatom, hoz-
záadom a fokhagymát, állni hagyom, majd a
sajtok következnek.
Kézzel összedolgozom, mindent hoz-

záadok, ízesítem.
Tetejére Feta sajtot vagy színes kaliforniai

paprikakockákat teszek, kaporral is meg lehet
szórni � ízlés szerint.
Kerülhet bele olívabogyó is, husiban sütve

is finom.

Csicseriborsókrém.
Hozzávalók: 1 üveg csicseriborsó � leszûr-

ve, 1 db lilahagyma kockázva, fél doboz tejföl,
1 db natúr sajtkrém, kanálnyi olaj, só, bors,
chiliörlemény, oregano, metélõhagyma.
A hozzávalókat botmixerrel pürésítem,

ízesítem. Ha húsba töltöm, akkor még kocká-
zott szalonnadarabokat is teszek bele.

Bruschetta
Hozzávalók: húsos paradicsom, friss bazsa-

likomlevél, olívaolaj, só, bors, fokhagyma,
friss pirítós.
A paradicsomot apró kockára vágom, só-

zom, borsozom, olivával megöntözöm, bele-
tépkedem a friss bazsalikomot, óvatosan
összekeverem.
A friss pirítóst bedörzsölöm fokhagymával,

olívával picit meglocsolom, sózom, ráhalmo-
zom a paradicsomot, erre is pár pötty olaj�
isteni�

Számomra új zöldséggel találkoztam, ez a
Pok Choi� elkészítettem és ízlett.

Sült csirke � újkrumpli �
pok choi � sült káposzta

Hozzávalók: csirkecombok, csirkeszárnyak,
csirke fûszerkeverék, házi füstölt szalonna csí-
kozva, szarvasgomba olajspray, vaj, friss fû-
szerek, zsálya, kakukkfû, rozmaring, újkrump-
li, petrezselyem, 1 csomag Pok choi, só, bors,
balzsamecetkrém, chiliõrlemény, olaj, fél lila-
káposzta.
A csirkehúst fûszerezem, kivajazott tepsibe

teszem, közé fokhagymagerezdeket, tetejére
szalonnacsíkokat teszek. Szarvasgomba spricc,
friss fûszerek, két kanálnyi olaj.Ahúst sütõben
pirosra sütöm � fólia nélkül.
A krumplit tisztítom, félbevágom, sós

vízben megfõzöm, leszûröm. Olajon megpirí-
tom, petrezselyemmelmegszórom.
A lilakáposztát vastagabb csíkokra vágom.

Wokban olajat forrósítok, beledobom a fok-
hagymát, rá a lilakáposztát, roppanósra sütöm.
Ízesítés, só, bors, pici cukor, balzsamecet. Pok
choit megmosom, leszárítom, hosszában fél-
bevágom. Olajon mindkét oldalát megsütöm,
pár perc alatt. Ezt is sózom, borsozom, chiliõr-
leményt és balzsamecetkrémet adok hozzá,
vegyesmagokkalmegszórom.A finomcsirke-
husit a petrezselymes krumplival, sült káposz-
tával, magos Pok choival fogyasztjuk.
Különleges ízvilágú étel.

Kívánok jó étvágyat,jó egészséget!!!

Itt a kánikula, sok folyadék, könnyû étkek!

FejérdyGyõzõné/MARI

Sütô-fôzô sarok
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Július 8.
Zorall Koncert 18:00
�Vadvágány
�Generation Impess
� Zorall
Helyszín: Vadkacsa Szabadstrand
A belépés ingyenes!
Július 28.
RETRODISCO 20:00
Budai Gergõ és Schvarczenberger Imi
Helyszín: Szegedi Kis István sétány (PEK
színpad)
A belépés ingyenes!
Június 16. � július 14.
minden pénteken Péntek Esti Korzó
5 héten keresztül minden pénteken 18 órától
színpadi produkciók, kiállítások, kézmûves
foglalkozások, gyermek játszóház. Helyszín:
a PEK színpad, a hajómalommal szemben, a
Szegedi Kis István sétányon.

Rendszeres foglalkozások

Jóga, minden hétfõn 19:00-tól
Kártyaklubminden hétfõn 14:00
Kéve Néptáncegyüttes próbája minden pén-
teken 19:30 órától
Rõzse Néptáncegyüttes próbája minden hét-
fõn 18:30
Nippon Timivel: kedd 20:00, csütörtök 20:00
KangooOrsival: kedd 19:00, csütörtök 19:00,
szombat 10:00
FullBodyTraining Clauval csütörtök 18:00
DanceFittness Andival minden hétfõ 18:00

Termékbemutatók, vásárok

Július 12. szerda
Vegyescikk vásár 13:00�15:00
Július 20. csütörtök
Vegyescikk vásár 9:00�11:30

JJúúll iiuuss hhaavvii
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Ráckevei Újság
Felelôs kiadó: Bartal Zita jegyzõ
Felelôs szerkesztô: Jáki Réka

e-mail cím: rujsag@invitel.hu, jreka@invitel.hu
� rackeve@rackeve.hu

* Leírómunkatárs: Turcsán Ágnes
A szerkesztôség címe:

2300 Ráckeve, Szent István tér 4.
PRESS+PRINT Kft. Kiskunlacháza,

Gábor Áron u. 2/a
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ISSN 0864-9502
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LAPZÁRTA!
ARáckeveiÚjság 2017.AUGUSZTUSI SZÁMÁNAK lapzártája:

2017. július 27., 12.00 óra.

Kérem a lapzárta pontos betartását!
A kéziratok elfogadása nem jelenti azok feltétlenmegjelentetését!

A hirdetések valódiságáért felelôsséget nem vállalunk! Az újságban közölt cikkek tartalma
nemminden esetben tükrözi a kiadó és a szerkesztõség véleményét,

és nem vállalnak érte felelõsséget.

E-mail elérhetõségek:
jreka@invitel.hu � rackeve@rackeve.hu

rujsag@invitel.hu

Kérjük írásaikat, cikkeiket, információikat, hirdetéseiket ezekre a címekre küldjék.

Köszönettel: Jáki Réka, szerkesztõ

A Kör Televízió

új tudósításai
�Kis-DunaWave Fesztivál

� Ballagás a Ráckevei Árpád Fejedelem
Általános Iskolában

Tudósításainkat keresse a youtube-on a
Kör Televízió csatornáján és nézze a régebbi
felvételeket is!

Amûsorváltoztatás jogát fenntartjuk!

APRÓHIRDETÉS
KÚTFÚRÁS O/ 110-es CSATORNACSÕ-

VEL. Stégkészítés és -felújítás!
Tel.: 06(30)9640-485

***
KÁRPITOZÁS

Kárpitos bútorok áthúzása, javítása.
Szivacs egyedi méretre vágása ülõ és fekvõ

felületnek egyaránt, huzattal. Díszpárnák, textil
lakásdekorációk készítése egyéni elképzelés

alapján. Elérhetõség: 20 406-1383
Személyesen a ráckevei Gazdaboltban

(a Szerb Templommögött)

Felhívás
A Ráckeve és Környéke Család- és Gyer-

mekjóléti Központ várja idõsek jelentkezését az
alábbi szolgáltatásokra:

� idõsek nappali ellátása
� házi segítségnyújtás
� jelzõrendszeres házi segítségnyújtás

A szolgáltatások tartalmáról és az igény-
bevételi feltételekrõl felvilágosítás kérhetõ a
06-70-33-79-879-es telefonszámon, vagy
személyesen az intézmény székhelyén,
Ráckeve, Szt. István tér 10. szám alatt.

KKöösszzöönneett 5500 éévveess
oosszzttáállyyttaalláállkkoozzóó

kkaappccssáánn
KöszönetHuszár István osz-

tályfõnökünknek, hogy részt vett
az 1967-ben végzett osztályunk
50 éves találkozóján.

Köszönetet mondok a segítõ-
imnek: Kalocsainé Katinak, Ka-
locsai Lászlónak, Szabóné Recs-
ki Arankának, Orosz Károlynak.
A lányoknak, akik sütikkel hoz-
zájárultak a vendéglátásoz.

Banók Istvánné,
Árpádhalmi Irén
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Június 9. és 11. között nem csupán Német-
országban járt, hanem a magyar futball hír-
nevét öregbítve tornagyõzelmet is aratott a
Pest megyei II. osztály Déli csoportjában sze-
replõ, az elõzõ évadban 57ponttal az 5. helyen
záróRáckeveVAFC együttese.
CSORDÁSGÁBORT, a csapat fiatal edzõ-

jét kérdeztem a sikerrõl és a mögötte lévõ ki-
tartómunkáról:
JákiRéka: � Szívbõl gratulálok a caldeni gyõ-

zelmetekhez is, de ahhoz az eredményhez is,
amelyet az idei évadban elértetek, ha jól tudom,
ilyen élre még sosem került a megyei bajnokság-
ban ráckevei focicsapat.
CsordásGábor: �Voltmár ennél jobb helye-

zés is, de ennyi pontot az elmúlt 10 évben egy-
szer sikerült összegyûjteni.
�Miben látod ennek az okát?
� Ez a mostani Ráckevei felnõtt csapat igazi

CSAPAT.
� Hány éve álltál a csapat élére és mi a Te

edzõi taktikád, stratégiád, a legfontosabb szem-
pontjaid? Van valami módszerbeli titkod, amely-
nek köszönhetõ ez az idei siker és a németországi
kupagyõzelem is? Vagy most tehetségesebbek
esetleg a játékosok?

�Másfél éve februárban kaptammeg a lehetõ-
séget a felnõtt csapat vezetésére egy szép és ne-
mes feladattal, hogy meg kell menteni a csapatot
a kieséstõl. Ez végül is sikerült, így most is irá-
nyíthatom az elsõ csapatot. Nincsenek titkok,
amit titoknak gondolnak az a csapategység, eb-
ben rejlik a siker titka.
A stratégiát, taktikát a csapat játékos-összeté-

tele határozza meg. Mást játszottunk tavaly mi-
kor a kiesés elõl menekültünk és mást játszunk
most. A játékosok ugyanolyan tehetségesek vol-
tak két éve is mint most.
� Talán a legfiatalabb edzõ vagy, akivel itt

Ráckevén találkozhattuk eddig,mióta focizol, hol
és mikor kezdeted az edzõséget?
� Ráckevén kezdtem focizni 12 éves korom-

ban. 20 évesen Szigetbecsére igazoltam, ahol
2010-ig voltam igazolt játékos. Hozzá kell tenni,
hogy 2006 után már csak ritkán játszottam. Az
edzõsködést 2003-ban kezdtem Becsén az ifi
csapatot irányítottam. 2005-tõl párhuzamosan a
felnõtt csapatot is edzettem. 2011-ben Peregre
szerzõdtem az U-19-es csapathoz, onnan 2013-
ban Ráckevére jöttem az ifi csapatot edzeni. A
többit már tudjuk.
� Van �rendes� foglalkozásod, hogyan tudod

összeegyeztetni a munkáddal az edzõséget, hi-
szen heti több edzés, ráadásul a hétvégén mecs-
csek, és még két kisgyermeked is van?
� Villanyszerelõ vagyok saját vállalkozással.

Nem amunkával nehéz összeegyeztetni a dolgo-
kat, inkább a családdal. A feleségem is sportoló
volt, magas szinten korcsolyázott, most nemzet-
közi bíró. Így Õ jobban tolerálja a sportos kima-
radásokat.
�Mi az, amit edzõként kitûztél magad elé ezzel

a csapattal?
� Minél jobb és egységesebb csapatot szeret-

nék kialakítani, és majd meglátjuk ez mire lesz
elég.
� Hogyan tekintesz vissza erre a tavaszi sze-

zonra?
� Várakozáson felül teljesítettünk, ezek alap-

ján kiváló.
� Milyen nehézségekkel kellett megküzdeni a

klubnak, akár emberi, akár anyagi tényezõkkel
esetleg?
� Minimális költségvetéssel dolgozunk, hó-

napról hónapra próbáljuk megoldani az anyagi
gondjainkat. Az ellenfeleink a csoportunkban
nagyságrendekkel több pénzbõl tudnak gazdál-
kodni. Ez is emeli az elért eredmény nagyságát.

Befejezõ szakaszához érkezett a most folyó
bajnokság. A hátralévõ két forduló elsõ össze-
csapását a címben szemléletesen jelzett szom-
szédvár rangadó jelentette, az �õsi rivális� Pereg
otthonában. Az õszi 3:2-re megnyert mérkõzés
és fõként az azokat követõ összecsapások kellõ
önbizalommal vértezhették fel a Ráckeve játé-
kosait, az igen fontos megmérettetés elõtt, hi-
szen kimondva-kimondatlanul a negyedik hely
volt a tét a mérkõzés eredményétõl függõen.
Pereg �Ráckeve 3:3 (2:2)
Ráckeve: Lindner P., Mayer L., Gyurcsányi

P., Feith T., Csapó B., Kelemen G. Horák Gy.,
Kemecsei K., Cserna G., Tóth D.
Csere: Moharos P., Földi R., Áj D., Szanyó

L., Szabó R.,
Góllövõ: HorákGy. 3.
Edzõ: Csordás Gábor
Úgy indult a mérkõzés, hogy a Keve elõtt két

gólszerzési lehetõség is adódott, sajnos ered-
ménytelenül. A 14. percben Kemecsei K. lehe-
tõsége borzolta a kedélyeket. Ráckevei szögle-
tek jelezték a vendégcsapat fölényét eredmény
nélkül. A 20. percbenGyurcsányi P. fejesét véd-
te a hazai hálóõr. A 23. percben teljesen váratla-
nul vezetést szerzett a hazai csapat 1:0. A 32.
percben Horák Gy. szép találatával egyenlítet-
tünk (1:1). Két perc elteltével Horák Gy. remek
szabadrúgásával már vezettünk (1:2). A 40.
percben kissé vitatott módon egyenlítettek a ha-
zaiak (2:2). Peregi fölénnyel indult amásodik já-
tékrész, ennek ellenére az 52. percben ismét ve-
zettünk. HorákGy. ugyanismesterhármast ért el

(2:3). Az 58. percben Lindner P. védett egy ha-
zai szabadrúgást. A hazaiakat sürgette az idõ, fo-
kozták a nyomást, bár Horák Gy. megszerezhet-
te volna 4. találatát. A 70. percben ismét Lindner
P. csillogtatta képességeit. Még a hazaiak a hát-
rány tudatában egyre inkább rohantak, a Keve
sorra rontotta el a lehetõségeit. A hosszabbítás
perceiben azonban büntetõbõl egyenlíteni tudott
a hazai csapat (3:3). A Ráckeve biztos gyõztes-
nek látszott, amikor is egy balul sikerült utolsó
perces csere elvitt 2 pontot a Ráckeve asztaláról,
és egyben a 4. helyet is.
Szép búcsú mérkõzésre számítottunk az utol-

só fordulóban, hiszen a Felsõpakony vendégjá-
tékára vártunk, akit õsszel is sikerült legyõzni.
Ráckeve � Felsõpakony 5:1 (3:1)
Ráckeve: Lindner P., Feith T., Tóth R.,

Gyurcsányi P., Földi R., Kelemen G., Horák
Gy., Moharos P., Cserna G., Mayer L. Csere:
Bonhardt, SzabóM., Szanyó L., SzabóR., ÁjD.
Góllövõk: Horák Gy. 2, Moharos P., Kele-

menG., Cserna G.
Edzõ: Csordás Gábor
A Ráckeve rendkívül támadó szellemben lé-

pett fel, és a 19. percben meg is szerezte a veze-
tést. Tóth D. kísérlete még kijött a kapufáról, de
Moharos P. bravúros mozdulatával szemben
már nem volt ellenszer (1:0). A 21. percben egy

remek Gyurcsányi P. szabadrúgást követõen
Kelemen G. a védõt megelõzve fejelt a hálóba
(2:0). Két perc elteltével Moharos P. duplázha-
tott volna, ám kísérlete fölé szállt. A 28. percben
CsernaG. veszélyeztetett.A35. percbenTóthR.
öngóljával szépített a Pakony (2:1). A 40. perc-
ben Horák Gy ismét visszaállította a két gólos
elõnyt (3:1). A második félidõ elején csak csor-
dogált a játék, alig született említésre méltó ese-
mény. A 70. percben Horák Gy. góljával már
4:1-re elhúztunk. A 86. percben még Cserna G.
betalált (5:1). Két ráckevei ziccerrel zárult a
mérkõzés. A Ráckeve fölényes gyõzelmet ara-
tott riválisa felett, és ezmint kiderült az 5. helyet
jelentette a csapatnak. Csak azt a fránya peregi
végjátékot feledhetnénk.

AzU19-esek mérkõzéseirõl
Rendkívül fontos mérkõzésre készült a Rác-

keve, hiszen a dobogós helyezésekrõl szólt ez a
összecsapás, fõként a Ráckeve számára.
Pereg �Ráckeve 1:2 (1:0)
Ráckeve: Szakál L., Drozd B., Borbély B.,

Erdõs D., Szentírmai P., Szabó R., Drozd D., Áj
D., Szanyó L., Feith T., SzabóM.
Csere: Palicz Á. (k), Posta G., Varga T, Sáfár

T., StraubN.
Góllövõk: SzabóM., Feith T.
Edzõ: Szanyó Tibor,Muszka Szabolcs.
A Ráckeve ismét küzdõképességével fordí-

totta meg a számára igen fontos mérkõzést, és
ezzel az értékesmásodik helyet szereztemeg.

Losits János

L a b d a r ú g á s
Pereg �HorákGyuszi 3:3
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Nemzetközi kupagyõzelmet szereztek a ráckevei focisták
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Nagy segítség lenne, ha találnánk szponzorokat a
csapat mellé.
� A caldeni útról és gyõzelemrõl, ha mesélnél

egy kicsit az olvasóknak. Hogyan jött a felkérés,
hogyan zajlottak ameccsek? Szerintedminek kö-
szönhetõ ez a gyõzelem, annak ellenére, hogy a
�fiúk� is nagyon jól éreztékmagukat, hosszú volt
az utazás, bõséges a vendéglátás, nem voltak ki-
pihenve, mégis �lazán� nyertek.
� A Caldennel kötött testvérvárosi szerzõdés

25 éves évfordulójára kaptunk meghívást. Pén-
tek kora délután érkeztünk ki, majd fogadás, el-
húzódó éjszaka� Nem sokat aludtunk. Ezt a li-
gát 30 kilométeres körzetekben rendezik meg,
aztán jön a következõ fokozat, amelyekre úgy-
mond nagyobb sugarú körben kerül sor. Annyi
még a különbség, hogy némiképp profibbak a
körülmények. A vetélytársaink úgy jöttek ki a
pályára, hogy volt rajtuk és náluk egyenmelegítõ,
egyentáska és egyencipõ. A bemelegítésüknél
ugyanez a helyzet állt fenn, aztán átöltöztek, mint
a nagycsapatoknál szokás. Volt idõ mindezeket
felmérni,mivel aznapmár11órakor kinnvoltunk
a pályán, bár a torna 1 órakor kezdõdött. Haszno-
san eltöltöttük a pluszidõt, majd egyszer csak
megjelentek sorban az ellenfelek és elrajtolt a 45
perces meccsekbõl álló négycsapatos viadal. Mi
nyitottunk, és az elsõ találkozón nyertünk 4-2-re
az SGCalden ellen.A következõt nagyon rosszul
kezdtük, mármint a helyiek szempontjából: a ha-
todik percben 4-0-ra vezettünk a TSV Fürston-
walddal szemben. Nem viccelek, kicsit megijed-
tem, hogymi lesz itt, de aztán ennyimaradt a vég-
eredmény, mert a srácok megbeszélték egymás
között, hogy nemkéne többet rúgni�Komolyan
mondom, átmentünk négyszer az ellenfél térfelé-
re és szereztünk négy gólt. Pedig nagyon meleg
volt, akárcsak idehaza, legalább 30 fokotmutatott
a hõmérõ, egyáltalán nemvolt ahhoz jó idõ, hogy
futballozzunk. Az utolsó összecsapásunk döntõ-
vel ért fel, mert ha az ellenfél, az SG Obermeiser
legyõz bennünket, az egymás elleni eredmény
miatt riválisunk végez az élen.Végül 3-2-re nyer-
tünk egy olyan alakulat ellen, amely a tavasz vé-
gén jutott fel a csoportjából.

Szerencsére három gyõzelemmel és 11-4-es
gólkülönbséggel zártunk úgy, hogy rengeteg
helyzetünk kimaradt. Amikor a szünetekben le-
ültek a srácok, pihentek, ám mindig volt egy
olyan 10-15 perces periódus, amit meg tudtunk
hajtani, utána meg már csak ,,tatásan" játszot-
tunk, mivel addigra mindig megvolt az egy-két-
gólos elõnyünk és megoldottuk a dolgokat. 15
játékost vittemmagammal, de közülük ketten sé-
rültek voltak és egy percet sem játszottak, szóval
ezt a három összecsapást 13 futballistával ab-
szolváltuk, úgyhogy le a kalappal a srácok elõtt,
pláne, hogy az állapot kontra mutatott produkció
nagyon jó arányban volt. Szeretném, ha ilyen
háttérrel rendelkezhetnénk, mint az ellenfeleink,
mert ilyen szempontból jóval elõrébb tartanak
nálunk. Mindenki Adidasban feszített, nem volt
olyan szituáció, hogy összekevered az egyiket a
másikkal, ergo nagyon jól néztek ki.
� Milyen a klub kapcsolata az önkormány-

zattal?
�Amiszemszögünkbõlnézveazönkormányzat

éppen az elégséges anyagi támogatás alsó határát
biztosítja. Sajnos nincsen szponzorunk, ezért a jö-

võben örülnénk egy picit több támogatásnak. Ezál-
tal többet tudnánk a játékosokra és infrastruktúrára
fordítani, amivel talánmégelõrébb tudnánk lépni.
� Most már túl az évzárón, milyen remények-

kel vágtok neki az õszi szezonnak?
� Az én célkitûzésem hasonlóan szerepelni,

mint az elmúlt szezonban. Hasonlóan jó játékot
játszani, mint a tavalyi évben.
�Milyen átalakulás várható a keretben? Lesz-

nek-e új igazolások a csapatban, esetleg távozók?
�A csapat egybenmarad egy távozónk és két-

vagy három érkezõnk lesz. Ezáltal bízom benne,
hogy hasonlóan, vagy még jobban tudunk szere-
pelni.
� Hogyan készül a csapat a következõ idény-

re? A nyár a pihenés ideje, de mikor kezdõdik
meg a felkészülés?
� Július 4-én kezdjük a felkészülést az õszi

szezonra.
�Milyen a Ráckeve VAFC utánpótlásbázisa?
� Az ifi csapatban van 2-3 jó képességû játé-

kos, csak lusták ahhoz, hogy a felnõttekkel ver-
senyezzenek, nekik megfelel langyosabb ifi
szint. Ha ezt kinövik, talán lesz belõlük felnõtt
ráckevei labdarúgó.
� Edzõként hogyan érzed magad a �csapa-

toddal�, összetartó, jó társasággá váltatok?
Vannak �bázis emberek�, akikre mindig lehet
számítani, akikre építheted a stratégiát, akik
húzzák a többieket?
� A legjobb csapat mindig a sajátom. És ez

most hatványozottan igaz, mert úgy gondolom,
hogy régen nem volt ennyire egységes, összetar-
tó, jó csapat Ráckevén. A csapategység az, amire
építeni lehet. Vannak húzó embereink, de nem
szeretnék senkit kiemelni,mertmindenki amaga
posztján,módján húzó ember ebben a csapatban.
� Köszönöm a beszélgetést és további sikere-

ket és kitartást kívánok Neked és a játékosoknak
egyaránt!
� Én köszönöm a lehetõséget.

Jáki Réka
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